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PROTOKÓŁ NR 11/2024 

z XI SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 18 grudnia 2024 r. 

 

 

XI sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze 

Kalwarii, przy ul. Porucznika Jana Białka 9. 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji. 

Link do nagrania: 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/61663/sesjaaradyamiejskiejag%C3%B3ryakalwarii

anraxiawadniua18agrudniaa2024agodza1500.htm 

 

Punkt 1. Otwarcie XI sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral o godzinie 15:13 otworzyła XI sesję Rady 

Miejskiej. Poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk, a nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie 

Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy. 

Ponadto poinformowała o konieczności stosowania zasad wynikających z przepisów 

o ochronie danych osobowych. 

Następnie po potwierdzeniu przez radnych obecności w systemie eSesja stwierdziła 

prawomocność obrad. 

W posiedzeniu udział wzięło 19 radnych. 

1. Izabela Banasiak-Matusik 

2. Monika Bolek 

3. Anna Fedynicz 

4. Stanisław Fijka 

5. Aleksandra Górecka 

6. Teresa Jędral 

7. Mateusz Kanabus 

8. Szymon Krupa 

9. Beata Mika 

10. Bartosz Miszewski 

11. Bożena Molak 

12. Andrzej Pietrzak 

13. Jakub Rącz 

14. Roman Cezary Rybarczyk 

https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/61663/sesjaaradyamiejskiejagóryakalwariianraxiawadniua18agrudniaa2024agodza1500.htm
https://gorakalwaria.esesja.pl/transmisja/61663/sesjaaradyamiejskiejagóryakalwariianraxiawadniua18agrudniaa2024agodza1500.htm
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15. Ewa Stokowska 

16. Justyna Szczypińska-Piotrowska 

17. Iwona Szymańska 

18. Tomasz Ura 

19. Arleta Żmudzin 

 

Nieobecni radni:  

1. Wojciech Kochański 

2. Renata Mateńko 

 

W załączeniu do protokołu: 

-lista obecności radnych wraz z raportem obecności radnych wygenerowanym z systemu 

eSesja załącznik nr 1; 

-lista obecności przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

gminy załącznik nr 2; 

-lista obecności gości załącznik nr 3 (urząd/jednostki), 

-lista mieszkańców zabierających głos podczas sesji załącznik nr 4. 

 

Przewodnicząca Teresa Jędral powitała przybyłych na sesję Radnych Rady Miejskiej, 

Burmistrza Miasta i Gminy Arkadiusza Strzyżewskiego, Zastępców Burmistrza Mateusza 

Baja i Piotra Chmielewskiego, Skarbnika Gminy Ewę Sobiepanek, Sekretarza Gminy Piotra 

Walczaka, pracowników urzędu, dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy, 

naczelników wydziałów urzędu, pracownika biura rady, radcę prawną urzędu, 

informatyka, sołtysów, mieszkańców i oglądających transmisję online. 

 

Punkt 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral przedstawiła porządek obrad. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie XI sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie 

usług publicznego transportu zbiorowego w transporcie drogowym. 

5. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej we wsi Wólka 

Załęska. 

6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowych, stanowiących własność Gminy Góra Kalwaria na rzecz 

dotychczasowych dzierżawców, na okres do 3 lat. 
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7. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 

8. Projekt uchwały w sprawie kierunku działania Burmistrza. 

9. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania 

oraz rozliczania dotacji celowej na sprawowanie opieki nad dziećmi w wieku do lat 

3 w żłobkach, klubach dziecięcych i przez dziennych opiekunów na terenie gminy 

Góry Kalwarii. 

10. Projekt uchwały w sprawie odrzucenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa 

Królewski Las o przyznanie środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2025. 

11. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

12. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

13. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z końcem roku 

budżetowego 2024.  

14. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra 

Kalwaria na lata 2025-2040:  

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;  

2) informacja burmistrza o wprowadzonych poprawkach do wieloletniej prognozy 

finansowej, dyskusja nad nimi oraz ich przegłosowanie;  

3) odczytanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej uwzględniającej przegłosowane poprawki, 

4) głosowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2025–2040.  

15. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2025 rok:  

1) odczytanie opinii Komisji Finansów i Rozwoju;  

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;  

3) informacja burmistrza o wprowadzonych poprawkach do projektu budżetu, 

dyskusja nad nimi oraz ich przegłosowanie;  

4) odczytanie projektu uchwały budżetowej uwzględniającej przegłosowane 

poprawki;  

5) głosowanie projektu uchwały budżetowej. 

16. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria. 

17. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o zmianę Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

18. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z X sesji Rady Miejskiej z dnia 27.11.2024 r. 

19. Sprawy różne: 

1) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

2) pytania radnych i odpowiedzi, 

3) wolne wnioski, 

4) informacje. 
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20. Zamknięcie XI sesji Rady Miejskiej. 

 

 

Zawiadomienie o zwołaniu sesji w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 

wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska zgłosiła wniosek dotyczący uzupełnienia porządku 

obrad o Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-2025.  

Uzasadnienie: Zmiana Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

uzależnień na lata 2024–2025 wynika z potrzeby rozszerzenia działań mających na celu 

wsparcie dzieci i młodzieży zmagających się z problemami psychicznymi i uzależnieniami. 

Wprowadzenie psychiatry dziecięcego do realizacji programu umożliwi szybką diagnozę, 

skuteczną terapię oraz współpracę z lokalnymi placówkami oświatowymi 

i wychowawczymi, co przyczyni się do poprawy jakości życia młodych mieszkańców 

gminy. Realizacja tych działań będzie możliwa dzięki zabezpieczeniu odpowiednich 

środków finansowych w budżecie na rok 2025. 

 

Radny Szymon Krupa oświadczył, że Klub Radnych Nowa Kalwaria wstrzyma się od głosu 

przy głosowaniu wniosku. Stanowisko uzasadniał wątpliwościami prawnymi i brakiem 

możliwości omówienia projektu uchwały na poszczególnych komisjach i porozmawiania 

z Dyrektorem OPS, która będzie zobligowana do wykonania uchwały. Podnosił również, iż 

projekt uchwały został przesłany radnym dopiero w dniu wczorajszym. Podkreślał, że 

sama idea jest słuszna.  

Radna Justyna Szczypińska-Piotrowska odnosząc się do wystąpienia przedmówcy 

wyjaśniła, że projekt uchwały jest kontynuacją wniosku, który złożyła do budżetu na 2025. 

Dodała, że wszystkie niuanse prawne, które się pojawiły były wyjaśniane przez radcę 

prawnego urzędu. Projekt uchwały jak i opinia radcy prawnego były przedstawiane na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, które radny Krupa opuścił przed omawianiem projektu 

uchwały. W przygotowaniu projektu uchwały pomagała obecna na sesji mecenas E. Kur. 

Przesłanie wczoraj projektu radnym było kontynuacją poniedziałkowych rozmów.   

Radny Stanisław Fijka oświadczył, że Klub Radnych Koalicja Obywatelska w pełni popiera 

wniosek radnej. Ze względu na skalę problemu wśród dzieci młodzieży na terenie gminy 

spodziewał się entuzjazmu radnych. Dodał, że pieniądze na psychiatrę dziecięcego będą 

przekazane ze środków pochodzących na przeciwdziałanie alkoholizmowi i narkomanii. 

Prosił radnego Szymona Krupę o podanie podstawy prawnej, która budzi wątpliwości 

radnych. W imieniu klubu apelował do radnych o poparcie wniosku, gdyż każdy miesiąc 

jest ważny dla dzieci i na pewno taka pomoc byłaby ogromnym wsparciem.  

Radny Szymon Krupa odpowiedział, że nie chodzi o kwestię merytoryczną projektu 

uchwały i zasadność wsparcia dzieci i młodzieży. Chodzi głównie o kwestie proceduralne. 

Nie był w stanie podać podstawy prawnej, natomiast skoro wątpliwości się pojawiają i nie 
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było rozmowy z panią dyrektor OPS, która będzie zobligowana do wykonania uchwały 

radni chcieliby mieć szerszy pogląd i przede wszystkim poznać opinie pani dyrektor.  

Wiceprzewodniczący Rady Jakub Rącz poprosił p. mecenas o stanowisko w sprawie.  

Radca Prawny UMiG Edyta Kur udzielając wyjaśnień podkreśliła, że Program wyznacza 

jedynie wizje i kierunki a nie konkretne działania. Pod względem formalno-prawnym 

zaakceptowała projekt uchwały. Jeśli wojewoda będzie miał jakiekolwiek wątpliwości 

prawne to uzasadni te wątpliwości w rozstrzygnięciu nadzorczym.  

 

Po wyczerpaniu głosów w dyskusji Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad 

wnioskiem formalnym. 

  

Głosowano wniosek w sprawie: uzupełnienia porządku obrad o Projekt uchwały w sprawie 

zmiany Gminnego Programu i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-2025. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 11, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Monika Bolek, Stanisław Fijka, Teresa Jędral, Bartosz Miszewski, Andrzej Pietrzak, Ewa 

Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (11) 

Izabela Banasiak-Matusik, Anna Fedynicz, Aleksandra Górecka, Mateusz Kanabus, Szymon 

Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Tomasz Ura, 

Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

  

Wniosek nie został uwzględniony. 

(Nie uzyskano bezwzględnej większości głosów ustawowego składu rady). 

 

 

Punkt 3. Sprawozdanie Burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria okresie 28 listopada 

2024 r. do 18 grudnia 2024 r.: 
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     I. Wykaz podjętych zarządzeń: 

 

Lp. Nr zarządzenia 
Data 

podjęcia 
W sprawie: 

 

1. ORG.0050.242.2024 27.11.2024 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2024 r. 

 

2. ORG.0050.243.2024 28.11.2024 w sprawie zmian w budżecie  

3. ORG.0050.244.2024 28.11.2024 
w sprawie zmian planu finansowego jednostek 

budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 2024 r. 

 

4. ORG.0050.245.2024 28.11.2024 

zmieniające zarządzenie w sprawie ustalenia 

planu finansowego dla rachunku wydzielonego 

środków z Funduszu Pomocy w ramach pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa w 2024 

roku 

 

5. ORG.0050.246.2024 3.12.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: „Prace 

restauratorskie przy elewacji zabytkowego 

ratusza w Górze Kalwarii” - wykonanie instalacji 

elektrycznej na elewacji budynku ratusza 

 

6. ORG.0050.247.2024 4.12.2024 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z pomieszczeń i powierzchni 

w placówkach oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Góra Kalwaria oraz 

określenia zasad ich udostępniania 

 

7. ORG.0050.248.2024 6.12.2024 

w sprawie ustalenia regulaminu wydawania 

i użytkowania „Karty Postojowej”, 

obowiązującego w strefach ograniczonego 

postoju w m. Góra Kalwaria 

 

8. ORG.0050.249.2024 6.12.2024 

w sprawie powołania Komisji Rekrutacyjnej                                       

do przeprowadzenia naboru na wolne 

stanowisko urzędnicze, podinspektora/inspektora 

ds. promocji i informacji 

 

9. ORG.0050.250.2024 9.12.2024 

w sprawie powierzenia II Zastępcy Burmistrza 

Miasta i Gminy Góra Kalwaria do prowadzenia 

określonych spraw gminy 
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10. ORG.0050.251.2024 9.12.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: „Zakupy 

inwestycyjne - zakup zestawu sprawnościowego 

na teren rekreacyjny przy ul. Podleśnej w 

sołectwie Baniocha – Wieś” 

 

11. ORG.0050.252.2024 9.12.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: 

„Rozbudowa placu zabaw przy ul. Wiejskiej 

w Baniosze” 

 

12. ORG.0050.253.2024 9.12.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: 

„Wykonanie przyłącza wodno-kanalizacyjnego na 

działce gminnej w Potyczy” 

 

13. ORG.0050.254.2024 9.12.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: 

„Rozbudowa placu zabaw w Czarnym Lesie”  

 

14. ORG.0050.255.2024 11.12.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: „ 

Budowa sali gimnastycznej z zapleczem 

sportowo – dydaktycznym przy SP w Czaplinku” 

-przebudowa zasilania w energie elektryczną 

budynku szkoły podstawowej w Czaplinku 

 

15. ORG.0050.256.2024 11.12.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: „Budowa 

monitoringu wiejskiego w Kątach” 

 

16. ORG.0050.257.2024 11.12.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: 

„Rozbudowa monitoringu miejskiego 

o rejestrator” 

 

17. ORG.0050.258.2024 12.12.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: 

„Wykonanie przyłącza energetycznego do altany 

na działce gminnej w Potyczy” 

 

18. ORG.0050.259.2024 12.12.2024 

w sprawie powołania Komisji odbioru końcowego 

w ramach realizacji zadania pod nazwą: „Budowa 

boiska do koszykówki    w Czachówku” 

 

19. ORG.0050.260.2024 16.12.2024 

w sprawie wprowadzenia zmian w regulaminie 

organizacyjnym Urzędu Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria 

 

 

I. Kalendarium spotkań, wydarzeń 
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Tydzień 48 (28.11.-1.12)  

 - udział w zebraniu członków Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Zlewni Rzeki Jeziorki 

 - udział w posiedzeniu Gminnej Rady Seniorów 

 - udział w spotkaniu w sprawie spółdzielni energetycznej 

 - udział w otwarciu Turnieju Ligowego Piłki Siatkowej dziewcząt w Liceum 

Ogólnokształcącym im ks. Zygmunta Sajny w Górze Kalwarii 

 - udział w przeglądzie zespołów tanecznych XVIII Ogólnopolskiego Turnieju Tanecznego 

„Taneczne Pejzaże” 

 - udział w konferencji „Dzieciństwo bez Przemocy” zorganizowanej w ramach kampanii 

Fundacji „Dajemy Dzieciom Siłę” 

 - udział w przedświątecznym spotkaniu z seniorami z miejscowości Czersk 

 

Tydzień 49 (2.12-8.12) 

- udział w spotkaniu z przedsiębiorcami z terenu Gminy Góra Kalwaria 

- udział w nagrodzeniu laureatów gminnego konkursu dotyczącego bezpieczeństwa 

zorganizowanego przez Szkołę Podstawową im. Orła Białego w Brześcach 

- udział w Konwencie Wójtów, Burmistrzów i Starosty Powiatu Piaseczyńskiego  

- udział w Gminnej Gali Stypendialnej, wręczenie stypendiów naukowych uczniom szkół 

podstawowych Gminy Góra Kalwaria za wysokie osiągnięcia w nauce 

- udział w obchodach 30-lecia Towarzystwa Opieki Nad Zabytkami Oddział w Czersku 

- udział w III Międzyszkolnym Dniu Wolontariusza zorganizowanym przez społeczność 

Szkoły Podstawowej im. Orderu Uśmiechu w Czersku 

- udział w debacie społecznej dotyczącej bezpieczeństwa mieszkańców Góry Kalwarii 

- spotkanie wigilijne z Drużyną Pożarniczą Anioły Floriana 

- spotkanie wigilijne z Klubem Emerytów z Baniochy 

- udział w Mikołajkach na sportowo zorganizowanych przez Klub Sportowy MKS Korona 

Góra Kalwaria 

- udział w kiermaszu świątecznym zorganizowanym przez Zespół Szkolno-Przedszkolny 

w Cendrowicach 

- udział w mikołajkach zorganizowanych przez Koło Gospodyń Wiejskich „Wincentowianki” 

- udział w mikołajkach zorganizowanych przez Koło Gospodyń Wiejskich „Wojcieszki” 

- udział w spotkaniu mikołajkowym zorganizowanym przez sołectwo Obręb 

- udział w turnieju karate zorganizowanym przez Fighters Dojo Góra Kalwaria 

- udział w mikołajkach zorganizowanych przez Koło Gospodyń Wiejskich „Pęcławianki” 

w Pęcławiu 

- spotkanie z Mikołajem na placu zabaw "ZYGZAK" zorganizowanym przez sołectwo 

Cendrowic, Sobikowa i Czarnego Lasu 

- udział w mikołajkach zorganizowanych przez sołectwo wsi Czaplinek 

- uroczyste odpalenie choinki usytuowanej na rynku miejskim 
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Tydzień 50 (9.12-15.12) 

- udział w warsztatach zorganizowanych przez szkółkę wędkarzy, podsumowanie 

całorocznej pracy oraz konkursu plastycznego 

- udział w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym przez Klub Senior+ Wisełka  

- udział w spotkaniu wigilijnym w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej  

- udział w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym przez Zakład Gospodarki Komunalnej 

w Górze Kalwarii 

 - udział w spotkaniu wigilijnym Państwowej Straży Pożarnej w Piasecznie 

- udział w Gali Stypendialnej, wręczenie stypendiów uczniom za osiągniecia naukowe, 

artystyczne i sportowe 

 - udział w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym przez Honorowych Dawców Krwi 

 - udział w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym przez Mazovia Bank Spółdzielczy 

w Górze Kalwarii 

- spotkanie wigilijne zorganizowane przez Koło nr 61 związku żołnierzy wojska polskiego 

w Górze Kalwarii 

  - spotkanie wigilijne z Młodzieżową Drużyną Pożarniczą Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Górze Kalwarii 

 - udział Turnieju Mikołajkowym Karate zorganizowanym przez Klub Karate Kyokushin 

Góra Kalwaria KIME 

 - spotkanie wigilijno-noworoczne w Polskim Związku Emerytów Rencistów i Inwalidów 

  - spotkanie wigilijne w Ochotniczej Straży Pożarnej w Wojciechowicach 

  - udział w kiermaszu świątecznym w Szkole Podstawowej im. Polski Niepodległej 

w Baniosze 

  - spotkanie wigilijne w Ochotniczej Straży Pożarnej w Cendrowicach 

  - spotkanie wigilijne w Ochotniczej Straży Pożarnej w Pęcławiu 

  - spotkanie wigilijne w Ochotniczej Straży Pożarnej w Górze Kalwarii 

  - spotkanie wigilijne zorganizowane przez Warsztaty Terapii Zajęciowej 

  - spotkanie z wolontariuszami Szlachetnej Paczki w sztabie w Ochotniczej Straży Pożarnej 

w Cendrowicach 

  - udział w Jarmarku Bożonarodzeniowym  

  - udział w otwarciu ogrodu świateł w Górze Kalwarii 

  - spotkanie wigilijne w Sołectwie Podłęcze 

 

Tydzień 51 (16.12.-18.12) 

 - udział w XIII Gminnym Festiwalu Kolęd i Pastorałek 

 - udział w spotkaniu wigilijnym z Miłośnikami Kultury Urzecza URZECZENI 

 - uroczyste wręczenie aktów mianowania dla nauczycieli 

 - udział w Jasełkach zorganizowanych przez społeczność Szkoły Podstawowej im. ks. Jana 

Twardowskiego w Czachówku 

 - udział w spotkaniu członków Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Zlewni Rzeki Jeziorki 

 - udział w spotkaniu opłatkowym Komendy Powiatowej Policji w Piasecznie 

 - udział w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym przez Administrację Budynków 
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Komunalnych 

  - udział w Sesji Rady Miejskiej 

 

I. Inwestycje rozpoczęte 

 

           1. Budowa chodnika przy ul. Szkolnej w Dobieszu 

• Wykonawca: Megna Sp. z. o o,. 

• Wartość robót: 47.410,00 zł 

• Termin zakończenia: 20.12.2024 r. 

2. Budowa chodnika przy ul. Ogrodowej w Dobieszu 

• Wykonawca: Megna Sp. z o.o. 

• Wartość robót: 52.759,00 zł 

• Termin zakończenia: 20.12.2024 r. 

3.Modernizacja zespołu basenowego w Górze Kalwarii w ramach projektu      

partnerskiego "FORTESIE" z programu HORIZON - poprawa efektywności 

energetycznej budynku basenu 

• Wykonawca: HUP-BUD 

• Wartość robót: 2.533.800,00 zł 

• Termin zakończenia: 03.04.2025 r. 

           4. Rozbudowa placu zabaw w Czarnym Lesie 

• Wykonawca: LT HOUSE 

• Wartość robót: 5.210,00 zł 

• Termin zakończenia: 20.12.2024 r. 

 

IV.    Inwestycje zakończone 

 

1. Prace restauratorskie przy elewacji zabytkowego ratusza w Górze Kalwarii. 

2. Wykonanie piłkochwytów na terenie sportowo-rekreacyjnym w miejscowości Solec. 

3. Budowa oświetlenia ul. Podleśnej w miejscowości Obręb. 

4. Budowa oświetlenia ulicznego - ul. Sienkiewicza w Tomicach. 

5. Budowa oświetlenia ulicznego - ul. Miła w Tomicach. 

6. Budowa oświetlenia ulicznego w ul. Willowej w Mikówcu. 

7. Instalacja elektryczna - Prace restauratorskie przy elewacji zabytkowego ratusza         

w Górze Kalwarii. 

8. Rozbudowa placu zabaw przy ul. Podleśnej w m. Baniocha Wieś. 

9. Rozbudowa placu zabaw przy ul. Wiejskiej w m. Baniocha Wieś. 

10. Rozbudowa placu zabaw w Czarnym Lesie. 

11.  Wykonanie przyłącza wod.-kan. w Potyczy. 

12. Wykonanie przyłącza energetycznego w Potyczy. 

13. Przebudowa przyłącza energetycznego do budynku szkoły podstawowej 

w Czaplinku.  
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V.   Stan zatrudnienia 

- Urząd Miasta i Gminy – 97 osób 

- Straż Miejska – 7 osób 

- OSP – 4 osoby 

- ZOPO – 15 osób 

- OPS – 42 osoby  

- Biblioteka – 10 osób 

- Ośrodek Kultury – 23 osoby 

- OSiR – 44 osoby  

- ABK – 23 osoby 

- ZGK – 86 osób 

 

Radny Mateusz Kanabus zapytał o spotkanie w sprawie spółdzielni energetycznej oraz  

spotkanie z lokalnymi przedsiębiorcami z terenu gminy Góra Kalwaria. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przedstawił informację w zakresie spotkań z lokalnymi 

przedsiębiorcami. Jedno ze spotkań miało na celu zaprezentowanie oferty Łódzkiej Strefy 

Ekonomicznej oraz oferty Powiatowego Urzędu Pracy w Piasecznie. Tematyką drugiego 

spotkania z przedsiębiorcami było omówienie aktualnych potrzeb i problemów.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski przedstawił szczegóły ze spotkania w sprawie 

spółdzielni energetycznej. Spotkanie miało charakter organizacyjny.  

Wiceprzewodniczący Rady Jakub Rącz poprosił o informację dot. zarządzeń burmistrza 

w sprawie Regulaminu Karty Postojowej oraz ustalenia wysokości opłat za korzystanie 

z pomieszczeń i powierzchni w placówkach oświatowych. Ponadto prosił o informacje nt. 

spotkania Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Zlewni Rzeki Jeziorki pytał, czy na spotkaniu 

poruszano problem regulacji utrzymania rzeki przez Wody Polskie. Zapytał ponadto 

o główne konkluzje z debaty dotyczącej bezpieczeństwa oraz czy burmistrz rozmawiał 

z komendantem w kwestii organizacji następnej debaty w bardziej dogodnych dla 

mieszkańców godzinach. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odnosząc się do godziny rozpoczęcia debaty wyjaśnił, że 

g. 14 wynikała z dostępności ośrodka kultury. Ośrodek w innych godzinach i dniach nie był 

dostępny, a Komenda Powiatowa organizator spotkania nie zapytał, czy gmina dysponuje 

innymi salami. Dodał, że uzyskał deklarację organizatora, że kolejna debata odbędzie się 

w godzinach dostępnych dla mieszkańców. Następnie przedstawił omawiane podczas 

debaty zagadnienia.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj w kwestii ograniczonego parkowania w ścisłym centrum 

miasta wyjaśnił, że mieszkańcy zamieszkujący oraz osoby prowadzące działalność przy 

ulicach objętych ograniczeniem postoju mogą składać wnioski o kartę upoważniającą do 

parkowania powyżej 2 godzin. Wpłynęło prawie 70 wniosków. Są one systematycznie 

rozpatrywane. Kartę otrzymają mieszkańcy, którzy nie mają możliwości zaparkowania na 

swojej posesji oraz te działalności gospodarcze, z których istoty wynika konieczność 

korzystania z samochodu. Szczegóły znajdują się w Regulaminie stanowiącym załącznik 
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do zarządzenia. Kontynuując wypowiedź przedstawił informację odnośnie do zmian 

cennika za wynajem obiektów głównie sal sportowych w szkołach. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski (członek zarządu stowarzyszenia) przedstawił 

szczegóły ze spotkania Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Zlewni Rzeki Jeziorki. Podczas 

spotkanie rozmawiano o kierunkach działania stowarzyszenia. Jeśli chodzi o rz. Jeziorka to 

ma ona być szlakiem turystycznym. W dyskusji pojawiał się problem regulacji rzeki.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral w odniesieniu do spotkania 

z przedsiębiorcami z terenu gminy Góra Kalwaria poprosiła burmistrza o doprecyzowanie, 

którzy przedsiębiorcy byli na spotkaniu, interesuje ją przede wszystkim przedsiębiorcy, 

którzy zetknęli się z problemem naliczania dodatkowych opłat za przekroczenie limitu 

przy ściekach. Chciałaby wiedzieć jakie zostały podjęte działania, czy na spotkaniu był 

obecny prezes ZGK, co zostało ustalone i czy przedstawiciele firm wyszli ze spotkania 

usatysfakcjonowani. Dodatkowo zwróciła uwagę, że 2 grudnia odbyło się spotkanie (które 

nie zostało ujęte w sprawozdaniu burmistrza) dotyczące uchwały krajobrazowej 

i społecznej inicjatywy mieszkaniowej. Chciała, by burmistrz odniósł się do spotkania 

i powiedział, w jakim kierunku gmina będziesz szła w sprawie SIM i na czym stanęło 

w sprawie uchwały krajobrazowej.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że spotkanie w sprawie SIM odbyło się 

z inicjatywy radnych, i na tym spotkaniu był gościem. Jeśli chodzi o spotkanie 

z przedsiębiorcami to na pierwsze spotkanie byli zaproszeni przede wszystkim 

producenci, bo ich dotyczyły możliwości dofinansowania, natomiast na drugie spotkanie 

zaproszeni zostali tylko przedsiębiorcy, którzy wcześniej mieli lub mają problemy, 

z jakością wytwarzanych ścieków przemysłowych. Pojawiły się różne głosy natomiast każdy 

z przedsiębiorców dostał jasny sygnał, że oczyszczalnia jest oczyszczalnią ścieków 

komunalnych, która przyjmuje ścieki przemysłowe. Oczywiście jej możliwości są większe 

po rozbudowie, natomiast nie ma zgody na to, żeby wszyscy mieszkańcy płacili za 

podwyższone parametry ścieków trzech - czterech przedsiębiorców, którzy nie mogą 

sobie poradzić, z jakością swoich ścieków, które powinny być podczyszczone. Podkreślał, 

że jeśli ścieki przemysłowe dostarczane do oczyszczalni ścieków zawierają parametry 

ponadnormatywne powoduje to, że proces ich oczyszczania jest znacznie kosztowniejszy. 

W związku z tym nie może być tak, że wszyscy mieszkańcy płacą za utylizację 

ponadnormatywnych ścieków dostarczanych przez przedsiębiorców. Przedsiębiorcy 

podpisali umowy na ścieki przemysłowe, w których była informacja, że taryfa za 

odprowadzanie ścieków przekraczających parametry jest odpowiednio zwiększona ze 

względu na to, że koszt utylizacji tych ścieków jest większy. Powtórzył, że oczyszczalnia nie 

jest oczyszczalnią ścieków przemysłowych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral w odniesieniu poinformowała, że 

przedsiębiorcy pytają, dlaczego opłaty są aż tak wysokie i podnoszą, że w gminach 

ościennych opłaty za przekroczenie parametrów są dużo niższe, twierdzą, 

że oczyszczalnia choć została zmodernizowana to w dalszym ciągu, mimo, że procentowy 

udział ścieków przemysłowych jest niewielki to i tak opłaty za przekroczenia są duże. 
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Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że to wynika z parametrów, jakie ma 

oczyszczalnia. Powtórzył, że jest to oczyszczalnia ścieków komunalnych. Taryfa na ścieki 

ponadnormatywne została zatwierdzona przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody 

Polskie. Nie chce się wdawać w polemikę, dlaczego gdzie indziej jest inaczej, gdyż każda 

oczyszczalnia jest inna i każde przedsiębiorstwo komunalne ma prawo do indywidualnych 

taryf, jednakże muszą być one zatwierdzone przez odpowiednie organy i tak też się stało 

i ten wątek był wyjaśniony przedsiębiorcom na spotkaniu. 

 

Więcej pytań do sprawozdania nie zgłoszono. 

 

Punkt 4. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie 

usług publicznego transportu zbiorowego w transporcie drogowym. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

o świadczenie usług publicznego transportu zbiorowego w transporcie drogowym. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, 

Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, 

Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/114/2024 

 

 

Punkt 5. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej we wsi Wólka 

Załęska. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej we 

wsi Wólka Załęska. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, 

Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, 

Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/115/2024 

 

Punkt 6. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 

gruntowych, stanowiących własność Gminy Góra Kalwaria na rzecz dotychczasowych 

dzierżawców, na okres do 3 lat. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 

nieruchomości gruntowych, stanowiących własność Gminy Góra Kalwaria na rzecz 

dotychczasowych dzierżawców, na okres do 3 lat. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
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Wyłączenia z głosowania: 

Stanisław Fijka 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej 

Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-

Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin  

BRAK GŁOSU (1) 

Stanisław Fijka 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/116/2024 

 

  

Punkt 7. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady, poza Komisją Rewizyjną, informując, że komisja nie 

wydała opinii.  

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania do usunięcia 

naruszenia prawa. 

 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, 

Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, 
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Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/117/2024 

  

 

Punkt 8. Projekt uchwały w sprawie kierunku działania Burmistrza. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

  

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie kierunku działania Burmistrza. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Jakub 

Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Stanisław Fijka, Andrzej Pietrzak 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/118/2024 

 

Punkt 9. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości i zasad 

ustalania oraz rozliczania dotacji celowej na sprawowanie opieki nad dziećmi w wieku do 
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lat 3 w żłobkach, klubach dziecięcych i przez dziennych opiekunów na terenie gminy Góry 

Kalwarii. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie wysokości 

i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji celowej na sprawowanie opieki nad dziećmi w 

wieku do lat 3 w żłobkach, klubach dziecięcych i przez dziennych opiekunów na terenie 

gminy Góry Kalwarii. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, 

Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, 

Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/119/2024 

 

 

Punkt 10. Projekt uchwały w sprawie odrzucenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa 

Królewski Las o przyznanie środków z funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2025. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie odrzucenia ponownie uchwalonego 

wniosku sołectwa Królewski Las o przyznanie środków z funduszu sołeckiego na rok 

budżetowy 2025. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, 

Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, 

Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/120/2024 

 

 

Punkt 11. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2024–2037. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, 

Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, 

Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (2) 
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Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/121/2024 

 

 

Punkt 12. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2024 

rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, 

Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, 

Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/122/2024 

 

 

Punkt 13. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z końcem 

roku budżetowego 2024. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj zgłosił autopoprawkę do wykazu wydatków 
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wymienionych w § 1, polegającą na dodaniu punktów 12 i 13 w brzmieniu: 

„12) wydatki w wysokości 258.610 zł w dziale 600, rozdziale 60016, na zadanie inwestycyjne 

pn. "Budowa ul. Słonecznej w Baniosze", których ostateczny termin realizacji ustala się na 

dzień 30 czerwca 2025 r.; 

13) wydatki w wysokości 48.394 zł w dziale 600, rozdziale 60016, na zadanie inwestycyjne 

pn. "Budowa chodnika przy ul. Szkolnej w Dobieszu", których ostateczny termin realizacji 

ustala się na dzień 30 czerwca 2025 r.”. 

Natomiast pozostałe punkty przeniesiono stosunkowo dalej.  

W uzasadnieniu podał, że inwestycje są realizowane, natomiast pojawiły się wątpliwości 

czy uda się je zakończyć do końca roku 2024. 

Projekt uchwały z autopoprawką został zamieszczony w systemie eSesja. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral wobec braku zgłoszeń do dyskusji poddała 

pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają 

z końcem roku budżetowego 2024. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, 

Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Justyna Szczypińska-Piotrowska 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/123/2024 

 

 

Punkt 14. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Góra Kalwaria na lata 2025-2040: 
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 1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Skarbnik Ewa Sobiepanek odczytała uchwałę nr 3.H/316/2024 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 11 grudnia 2024 roku w sprawie 

opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria projekcie uchwały 

o wieloletniej prognozie finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2025–2040, 

  

2) informacja burmistrza o wprowadzonych poprawkach do wieloletniej prognozy 

finansowej, dyskusja nad nimi oraz ich przegłosowanie. 

Skarbnik Ewa Sobiepanek w imieniu Burmistrza przedstawiła informację o wprowadzonych 

poprawkach do wieloletniej prognozy finansowej. Łącznie jest 10 poprawek, natomiast 

wynikają one z aktów już podjętych przez radę we wcześniejszym okresie. 

W związku z powyższym zwróciła się z prośbą do radnych o przegłosowanie poprawek an 

blok.  

Wiceprzewodniczący Jakub Rącz zapytał skarbnik jak ocenia możliwości budżetu po emisji 

w przyszłym roku 13 mln zł obligacji. Ile jeszcze obligacji gmina będzie w stanie 

wyemitować w przyszłości i jakie są perspektywy.  

Skarbnik Ewa Sobiepanek na wstępie poprosiła radnych o wyrażenie opinii w sprawie 

głosowania poprawek. Poinformowała, że w poprawkach nie ma emisji obligacji, znajdują 

się one w dokumencie źródłowym i wynoszą 12.500.000 zł, a nie 13.000.000 zł. 

W projekcie budżetu zadłużenie gminy sięgnęło 27,66% dochodów, natomiast po 

poprawkach jest to 27,12% dochodów budżetowych i jest to bardzo bezpieczny poziom, 

sięgający poniżej połowy tego co można osiągnąć. Jeśli chodzi o emisję obligacji uważała, 

że mniej satysfakcjonująco wgląda wskaźnik dochodów bieżących do wydatków bieżących.  

Wiceprzewodniczący Jakub Rącz konkludując stwierdził, że należy się skupić na 

inwestycjach, które będą przynosiły wzrost dochodów bieżących. Zapytał, jaka jest 

bezpieczna granica w procentach, jeśli chodzi o zadłużenie.  

Skarbnik Ewa Sobiepanek odpowiedziała, że 60% dochodów danej j.s.t. 

 

Nie zgłoszono sprzeciwu wobec przeprowadzenia głosowania an blok nad poprawkami.  

Skarbnik Ewa Sobiepanek odczytała poprawki do projektu wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2025-2040. 

1. Zmniejszenie łącznych nakładów finansowych o kwotę 397.485 zł oraz zmniejszenie 

limitu wydatków w roku 2025 i limitu zobowiązań o kwotę 310.300 zł na przedsięwzięciu 

polegającym na opracowaniu miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego – 

uchwała zmieniająca z dnia 18.12.2024 r. 

2. Wprowadzenie do wykazu przedsięwzięć umowy na opracowanie zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego w związku z koniecznością 

wydłużenia okresu obowiązywania – okres realizacji to lata 2021-2025. Łączne nakłady 

finansowe określono w wysokości 184.601 zł, limit wydatków w roku 2025 i limit 
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zobowiązań określono w wysokości 32.589 zł - uchwała zmieniająca z dnia 18.12.2024 r. 

3. Wprowadzenie do wykazu przedsięwzięć umowy przyłączeniowej do sieci gazowej 

remizy OSP Czaplinek w związku z wydłużającym się procesem podłączenia gazu do 

obiektu – okres realizacji to lata 2024-2025. Łączne nakłady finansowe określono 

w wysokości 4.204 zł, limit wydatków w roku 2025 i limit zobowiązań określono 

w wysokości 2.102 zł - uchwała zmieniająca z dnia 18.12.2024 r. 

4. Zwiększenie łącznych nakładów finansowych i limitu zobowiązań o kwotę 19.360 zł, 

limitu wydatków w roku 2025 o kwotę 1.600 zł, limitu wydatków w roku 2026 o kwotę 

5.440 zł, limitu wydatków w roku 2027 o kwotę 3.680 zł oraz limitu wydatków w roku 2028 

o kwotę 8.640 zł na przedsięwzięciu polegającym na realizacji programu profilaktyki 

zdrowotnej w zakresie szczepień ochronnych przeciwko meningokokom - uchwała 

zmieniająca z dnia 18.12.2024 r. 

5. Wprowadzenie do wykazu przedsięwzięcia polegającego na rozbudowie szkoły 

w Kątach w związku z wydłużającym się procesem inwestycyjnym – okres realizacji to lata 

2019-2025. Łączne nakłady finansowe określono w wysokości 13.015.584 zł, limit wydatków 

w roku 2025 i limit zobowiązań określono w wysokości 6.397.862 zł - uchwała zmieniająca 

z dnia 18.12.2024 r. 

6. Wprowadzenie do wykazu przedsięwzięcia polegającego na termomodernizacji 

i zmianie sposobu ogrzewania budynku przy ul. Staszica 4 bl. 3 w związku z wydłużającym 

się procesem inwestycyjnym – okres realizacji to lata 2021-2025. Łączne nakłady finansowe 

określono w wysokości 388.500 zł, limit wydatków w roku 2025 i limit zobowiązań 

określono w wysokości 345.900 zł - uchwała zmieniająca z dnia 18.12.2024 r. 

7. Usunięcie z wykazu przedsięwzięć umowy na zorganizowanie lokalnego transportu 

publicznego na trasach: Góra Kalwaria – Dobiesz, Góra Kalwaria – Pęcław – Sobików 

i Góra Kalwaria – Otwock w związku z ostatecznie rocznym charakterem tych umów – 

uchwała zmieniająca z dnia 27.11.2024 r. i 18.12.2024 r. 

8. Zwiększenie w pozycjach: 1. (dochody ogółem) o kwotę 4.726.501 zł, 1.1. (dochody 

bieżące) i 1.1.4. (dochody z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące) 

o kwotę 121.842 zł, 1.2 (dochody majątkowe) i 1.2.2 (dochody z tytułu dotacji oraz środków 

przeznaczonych na inwestycje) o kwotę 4.604.659 zł, – w związku z otrzymanymi 

dofinansowaniami. 

9. Zwiększenie w pozycjach: 2. (wydatki ogółem) o kwotę 4.726.501 zł, 2.2 (wydatki 

majątkowe) i 2.2.1 (inwestycje i zakupy inwestycyjne) o kwotę 6.743.762 zł – w związku 

z wprowadzeniem zadań które otrzymały dofinasowanie. 

10. Zmniejszenie w pozycjach: 2.1. (wydatki bieżące) o kwotę 2.017.261 zł oraz 2.1.1 (wydatki 

bieżące na wynagrodzenia i składki od nich naliczane) o kwotę 1.455.302 zł – w związku 

z przesunięciem środków z wydatków bieżących na wydatki majątkowe. 

Poinformowała, że przedłożone zmiany mają wpływ na brzmienie załącznika Nr 1 i 2 do 

uchwały, i nie wpływają na treść samej uchwały. 

  

Głosowano w sprawie: przyjęcia poprawek Burmistrza do wieloletniej prognozy finansowej 
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gminy na lata 2025-2040. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Roman 

Cezary Rybarczyk, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (1) 

Stanisław Fijka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że poprawki do projektu wieloletniej prognozy 

finansowej gminy na lata 2025-2040 zostały przyjęte, 

 

 3) odczytanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

uwzględniającej przegłosowane poprawki. 

Skarbnik Gminy Ewa Sobiepanek odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej uwzględniający przyjęte poprawki, 

  

 4) głosowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Góra Kalwaria na lata 2025–2040. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2025-2040 

uwzględniający przyjęte poprawki. 

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2025-2040. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (11) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Bożena Molak, Roman Cezary Rybarczyk, Tomasz Ura, 

Arleta Żmudzin 

PRZECIW (4) 

Stanisław Fijka, Andrzej Pietrzak, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Bartosz Miszewski, Jakub Rącz, Iwona Szymańska 

BRAK GŁOSU (1) 

Beata Mika 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/124/2024 

 

 

Punkt 15. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2025 rok: 

 1) odczytanie opinii Komisji Finansów i Rozwoju. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Finansów i Rozwoju Ewa Stokowska odczytała opinię 

o projekcie budżetu gminy na 2025 rok. 

Komisja Finansów i Rozwoju, na posiedzeniu w dniu 2.12.2024 r. dokonała analizy 

projektu budżetu na 2025 rok, przedłożonego przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria przy Zarządzeniu Nr ORG.0050.230.2024 z dnia 15 listopada 2024 roku.  

Przedłożony projekt budżetu zawiera podział dochodów i wydatków budżetowych 

z odpowiednią szczegółowością tj. podział na działy, rozdziały i paragrafy klasyfikacji 

budżetowej. Ponadto, do przedstawionego materiału dołączona została informacja 

opisowa, zestawienia i załączniki do Uchwały budżetowej, które spełniają wymogi 

ustawowe. 

Komisja oceniła przygotowany materiał pod kątem: 

- rzetelności i realności zapisów po stronie dochodów, 

- wysokości proponowanych wydatków bieżących, 

- zasadności poszczególnych inwestycji oraz sposobu ich finasowania. 

Ogółem dochody budżetowe na 2025 r. zaplanowano w kwocie: 241.883.853 zł, w tym: 

- bieżące 212.446.656 zł, 

- majątkowe 29.437.197 zł. 

Na ogólną kwotę dochodów składają się: 

- dochody własne 194.579.801 zł, 
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- subwencja ogólna 10.397.332 zł, 

- pozyskane środki i dotacje 36.906.720 zł. 

Komisja Finansów i Rozwoju nie zgłasza uwag do założonego na 2025 rok poziomu 

dochodów własnych. 

Wydatki budżetowe na 2025 rok zaplanowano ogółem w kwocie: 252.349.713 zł. 

Na tę kwotę składają się: 

- wydatki bieżące 208.769.681 zł, 

- wydatki majątkowe zaplanowano w wysokości 43.580.032 zł, co stanowi ponad 17% 

ogółu wydatków. 

W 2025 roku struktura finansowa wydatków majątkowych przedstawia się następująco: 

1/ środki własne 10.606.337 zł, z tego środki w ramach funduszu sołeckiego 

234.517 zł, 

2/ otrzymane środki i dotacje 24.517.695 zł, 

3/ finansowanie dłużne 8.456.000 zł. 

Komisja zauważa, że od lat do najbardziej kosztochłonnych działów po stronie 

wydatkowej budżetu należą: 

- oświata i wychowanie, 

- pomoc rodzinie i opieka społeczna, 

z tym, że dział „Oświata i wychowanie” znacząco wyróżnia się na tle pozostałych 

dziedzin.  

Wartym podkreślenia jest fakt, że w przedłożonym materiale wydatki bieżące tego działu 

wynoszą 102.359.371 zł, tj. o 23.353.588 zł więcej niż w analogicznym dokumencie 

sprzed roku, a wydatki bieżące na edukacyjną opiekę wychowawczą wynoszą 1.234.737 

zł, tj. o 393.051 zł więcej niż w analogicznym dokumencie sprzed roku. Łącznie wzrost 

wydatków bieżących w tych 2 dziedzinach w porównaniu do analogicznego dokumentu 

sprzed roku to 23.746.639 zł. 

Komisja Finansów i Rozwoju, po dyskusji, przyjęła założony poziom wydatków. 

Niemniej jednak, Komisja analizując plan inwestycji na rok 2025, zwraca uwagę, że 

celowym jest wprowadzanie w plan takich pozycji, które mają już przygotowaną 

dokumentację projektową i były planowane w poprzednich latach, a z różnych przyczyn 

nie zostały zrealizowane.  

Prezentowany projekt budżetu gminy Góra Kalwaria na rok 2025 zamyka się 

planowanym deficytem w wysokości 10.465.860 zł, który zostanie pokryty przychodami z: 

- rozliczeń niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

(w tym z dotacji z budżetu Unii Europejskiej) w kwocie 2.009.860 zł, 

- emisji obligacji komunalnych w kwocie 8.456.000 zł. 

W związku z zaplanowaną nową emisją obligacji komunalnych na łączną kwotę 

12.500.000 zł, planowane zadłużenie gminy w 2025 roku osiągnie wysokość 66.897.000 

zł, co stanowi 27,66 % planowanych na 2025 rok dochodów budżetowych. 

Komisja analizując zapisy projektu budżetu na 2025 rok stwierdziła, że dochody zostały 

zaplanowane w sposób realny i rzetelny, na podstawie obowiązujących ustaw i uchwał, 

a wydatki bieżące są niższe niż dochody bieżące, co wypełnia zapisy art. 242 ustawy 
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o finansach publicznych. W ocenie KFiR przedłożony projekt budżetu Gminy Góra 

Kalwaria na rok 2025 zaplanowano z zachowaniem równowagi finansowej. Spełnia on 

warunki do przyjęcia w wymiarze społecznym, z uwzględnieniem wdrożenia 

przytoczonych powyżej zasad w planowaniu zadań inwestycyjnych oraz 

przeprowadzenia analizy struktury organizacyjnej oświaty ze względu na znaczny, 

skokowy wzrost wydatków w tej dziedzinie. Wydatki bieżące tylko w dziale 801 „Oświata 

i wychowanie” w przedstawionym dokumencie stanowią ponad 49% ogółu wydatków 

bieżących. 

Komisja Finansów i Rozwoju Rady Miejskiej Góry Kalwarii, biorąc pod uwagę występujące 

uwarunkowania w zakresie gospodarki finansowej samorządu oraz stan zobowiązań 

finansowych gminy na koniec 2024 roku, pozytywnie opiniuje przedłożony przez 

Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria projekt budżetu na rok 2025. 

Pozostałe Komisje Rady Miejskiej Góry Kalwarii nie złożyły wniosków do przedłożonego 

przez Burmistrza projektu budżetu na 2025 rok. 

Na posiedzeniu Komisji Finansów i Rozwoju w dniu 02.12.2024 r. projekt uchwały Rady 

Miejskiej Góry Kalwarii w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy na 2025 rok został poddany 

głosowaniu. 

W głosowaniu brało udział 5 radnych, 5 było za pozytywną opinią projektu budżetu na 

2025 rok, 

  

 2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Skarbnik Ewa Sobiepanek odczytała uchwałę nr 3.C/317/2024 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 11 grudnia 2024 roku w sprawie:  

1) opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria projekcie uchwały 

budżetowej na 2025 rok, 

2) opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu na 2025 r., 

  

 3) informacja burmistrza o wprowadzonych poprawkach do projektu budżetu, dyskusja 

nad nimi oraz ich przegłosowanie. 

Skarbnik Ewa Sobiepanek na wstępie poinformowała, że poprawka, która nie została 

omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji dotyczy ograniczenia upoważnień dla 

Burmistrza. Zapytała, czy poprawki mogą zostać przegłosowane an block.  

Nie zgłoszono sprzeciwu wobec przeprowadzenia głosowania an blok nad poprawkami.  

Następnie skarbnik odczytała 21 poprawek do projektu budżetu na 2025 rok:  

1. Zwiększenie środków w klasyfikacji 600/60004/2900 o kwotę 127.870 zł w wyniku 

otwarcia ofert przetargowych na linię L30A Góra Kalwaria – Dobiesz; 

2. Zwiększenie środków w klasyfikacji 600/60004/2900 o kwotę 84.680 zł w wyniku 

otwarcia ofert przetargowych na linię L30B Góra Kalwaria – Sobików; 

3. Zwiększenie środków w klasyfikacji 600/60004/2900 o kwotę 124.768 zł w wyniku 

otwarcia ofert przetargowych na linię Góra Kalwaria – Otwock; 
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4. Zwiększenie środków w klasyfikacji 600/60004/4300 o kwotę 12.510 zł w wyniku otwarcia 

ofert przetargowych na linie L149 i L150; 

5. Zwiększenie dochodów w klasyfikacji 600/60004/2170 o kwotę 121.842 zł – zwiększenie 

środków otrzymanych z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych w związku ze 

wzrostem kosztów nowych połączeń; 

6. Zwiększenie środków w klasyfikacji 700/70007/6050 o kwotę 345.900 zł – wprowadzenie 

inwestycji wieloletniej polegającej na termomodernizacji i zmianie sposobu ogrzewania 

budynku przy ul. Staszica 4 bl.3 – wydłużenie okresu realizacji zadania z 2024 roku; 

7. Zwiększenie środków w klasyfikacji 758/75814/4300 o kwotę 24.000 zł w wyniku otwarcia 

ofert przetargowych na kompleksową obsługę bankową budżetu; 

8. Zwiększenie dochodów w klasyfikacji 801/80101/6370 o kwotę 4.604.659 zł – środki 

z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych z przeznaczeniem 

na rozbudowę szkoły w Kątach; 

9. Zwiększenie środków w klasyfikacji 801/80101/6370 o kwotę 4.604.659 zł 

z przeznaczeniem na rozbudowę szkoły w Kątach – wydłużenie okresu realizacji zadania 

z 2024 r. (środki z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych); 

10. Zwiększenie środków w klasyfikacji 801/80101/6050 o kwotę 1.793.203 zł 

z przeznaczeniem na rozbudowę szkoły w Kątach – wydłużenie okresu realizacji zadania 

z 2024 r. (środki z budżetu Gminy); 

11. Zmniejszenie wydatków w klasyfikacji 801/80101/4010 o kwotę 354.871 zł, 801/80101/4110 

o kwotę 700.000 zł i 801/80101/4120 o kwotę 90.000 zł – przesunięcie planowanych 

wydatków bieżących na wydatki majątkowe; 

12. Zmniejszenie wydatków w klasyfikacji 801/80103/4010 o kwotę 20.000 zł, 

801/80103/4110 o kwotę 110.000 zł i 801/80103/4120 o kwotę 10.000 zł – przesunięcie 

planowanych wydatków bieżących na wydatki majątkowe; 

13. Zmniejszenie wydatków w klasyfikacji 801/80104/4110 o kwotę 30.000 zł 

i 801/80104/4120 o kwotę 30.000 zł – przesunięcie planowanych wydatków bieżących na 

wydatki majątkowe; 

14. Zmniejszenie wydatków w klasyfikacji 801/80107/4120 o kwotę 21.000 zł – przesunięcie 

planowanych wydatków bieżących na wydatki majątkowe; 

15. Zmniejszenie wydatków w klasyfikacji 801/80120/4120 o kwotę 5.000 zł – przesunięcie 

planowanych wydatków bieżących na wydatki majątkowe; 

16. Zmniejszenie wydatków w klasyfikacji 801/80148/4010 o kwotę 50.000 zł, 

801/80148/4110 o kwotę 20.000 zł i 801/80148/4120 o kwotę 14.431 zł – przesunięcie 

planowanych wydatków bieżących na wydatki majątkowe; 

17. Zwiększenie środków w klasyfikacji 851/85149/2780 o kwotę 1.600 zł z przeznaczeniem 

na realizację programu profilaktyki zdrowotnej w zakresie szczepień 

przeciwko meningokokom; 

18. Zmniejszenie środków w klasyfikacji 855/85516/2830 o kwotę 934.200 zł – rezygnacja 

z dofinansowania pobytu dzieci w niepublicznych żłobkach; 

19. Zwiększenie środków na rezerwę ogólną budżetu o kwotę 4.077 zł; 

20. Zmniejszenie środków na rezerwę na zarządzanie kryzysowe o kwotę 7.264 zł; 
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21. W części normatywnej projektu uchwały budżetowej doprecyzowano brzmienie 

upoważnień dla Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria, tak aby ich brzmienie nie 

budziło wątpliwości interpretacyjnych. 

Skarbnik poinformowała, że powyższe poprawki wpływają na brzmienie uchwały 

budżetowej wraz z objaśnieniami oraz zestawienia 1, 2, 4 i 5 oraz załącznika 1 i 2 do 

uchwały. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia poprawek Burmistrza do projektu budżetu gminy na rok 

2025. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Roman Cezary Rybarczyk, 

Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Stanisław Fijka, Bartosz Miszewski, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Ewa Stokowska, Justyna 

Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

  

Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że poprawki do projektu uchwały budżetowej 

na 2025 r. zostały przyjęte, 

 

 4) odczytanie projektu uchwały budżetowej uwzględniającej przegłosowane poprawki. 

Skarbnik Ewa Sobiepanek odczytała projekt uchwały uwzględniający przyjęte poprawki. 

  

 5) głosowanie projektu uchwały budżetowej. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała pod głosowanie projekt uchwały budżetowej 

uwzględniający przyjęte poprawki, 

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2025 

rok. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, 

Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Roman Cezary Rybarczyk, 

Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

PRZECIW (3) 

Stanisław Fijka, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Bartosz Miszewski, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Iwona Szymańska 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/119/2024 

 

 

Punkt 16. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

 

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Izabela Banasiak-Matusik, Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra 

Górecka, Teresa Jędral, Mateusz Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, 
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Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, 

Justyna Szczypińska-Piotrowska, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 

 

➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/126/2024 

 

 

Punkt 17. Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o zmianę Przewodniczącego 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywne opinie komisji rady. 

Nie było zgłoszeń do dyskusji.  

  

Głosowano w sprawie: Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku o zmianę 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyłączenia z głosowania: 

Izabela Banasiak-Matusik 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Monika Bolek, Anna Fedynicz, Stanisław Fijka, Aleksandra Górecka, Teresa Jędral, Mateusz 

Kanabus, Szymon Krupa, Beata Mika, Bartosz Miszewski, Bożena Molak, Andrzej Pietrzak, 

Jakub Rącz, Roman Cezary Rybarczyk, Ewa Stokowska, Justyna Szczypińska-Piotrowska, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Arleta Żmudzin 

BRAK GŁOSU (1) 

Izabela Banasiak-Matusik 

NIEOBECNI (2) 

Wojciech Kochański, Renata Mateńko 

  

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwała została podjęta. 
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➢ Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XI/127/2024 

 

Punkt 18. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawek lub uzupełnienia protokołu z X sesji Rady Miejskiej z dnia 27.11.2024 r. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poinformowała, że do protokołu z X sesji 

Rady Miejskiej z dnia 27.11.2024 r. nie wpłynęły uwagi. 

 

Punkt 19. Sprawy różne: 

 1) pytania mieszkańców i odpowiedzi, 

Pani Grażyna Dąbrowska podnosiła, że podjęta uchwała w sprawie rozpatrzenia wniosku 

o zmianę Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji kwalifikuje się do 

zaskarżenia do Urzędu Wojewódzkiego i do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. 

Zaznaczyła, że nie chce ingerować w personalne sprawy rady, natomiast, jeżeli od lutego 

2024 r. nie otrzymuje odpowiedzi, a następnie otrzymuje odpowiedź, że przewodnicząca 

komisji nie ma wiedzy to budzi to jej wątpliwości. W związku z faktem, że przewodnicząca 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji jest wolontariuszką w fundacji, która ją skrzywdziła 

chciała wyłączenia przewodniczącej z głosowania i z rozpatrywania jej wniosków. 

Kontynuując prosiła o odpowiedź na dwa zgłaszane pytania oraz o udzielenie odpowiedzi 

na pytania w zakresie działalności podmiotu, który ją skrzywdził.  

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Izabela Banasiak-Matusik odpowiedziała 

przedmówczyni, że komisja takiej odpowiedzi udzieliła, ponieważ nie zna odpowiedzi na 

pytanie, czym kierowali się radni poprzedniej kadencji, ani nie zna odpowiedzi na pytanie 

jak podrabia się zdjęcia. Kontynuując nadmieniła, że nie była w fundacji w momencie 

odbioru zwierząt i nie jest w tym momencie.  

Pani Grażyna Dąbrowska zwracała uwagę, że działalność rady jak i komisji nie powinna 

być bezpośrednio uzależniona od zmian personalnych, bo jest to organ o działalności 

ciągłej i jeżeli komisja nie ma wiedzy to powinna ją zdobyć. Według mówczyni 

rozwiązaniem problemu jest wsparcie jej działań o ponowne obiektywne rozpatrzenie 

sprawy i spowodowanie by przestały przepadać psy w schronisku. Ponadto poprosiła 

przewodniczącą rady, w związku z otrzymanym od niej pismem, o wyjaśnienie, o jakie 

dobro gminy chodziło.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral udzielając odpowiedzi zwracała uwagę, że 

radny nie jest powiązany żadnymi instrukcjami mieszkańca, a jeśli przedmówczyni uważa, 

że podejmowane działania nie spełniają jej oczekiwań to może je zaskarżać lub 

podejmować inne kroki prawne, które doprowadzą do rozwiązania sprawy.  

Pani Grażyna Dąbrowska prosiła o odpowiedź na dwa pytania zadane w kwietniu 

i poparcie jej wniosku. Uważała, że wybranie osoby na stanowisko przewodniczącej, która 

ma konflikt interesów jest pogwałceniem jej praw obywatelskich i praw mieszkańca. 

Oczekiwała podjęcia uchwały zobowiązującej burmistrza do przeprowadzenia kontroli 

w schronisku, by psy przestały padać w schronisku. 
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Radna Izabela Banasiak-Matusik odpowiedziała, że nie bardzo wie, co radni mogliby 

zrobić, żeby psy nie umierały w schronisku. Dodała, że były kontrole w schronisku 

a kolejna jest planowana. 

Pani Grażyna Dąbrowska oczekiwała rzetelnego ponownego rozpatrzenia sprawy. 

Nadmieniała, że takie ponowne rozpatrzenie sprawy zostało jej już trochę umożliwione 

i mogła się wypowiedzieć w sprawie zebranych materiałów i dowodów i to zrobiła. 

Poinformowała, że w dniu dzisiejszym złożyła pismo podsumowujące i jeśli to wystarczy 

do podjęcia decyzji zgodnie z prawdą i z prawem to postępowanie powinno być 

umorzone, a psy zwrócone. Twierdziła, że nie znęcała się nad psami. Zaprzeczała, że były 

dzikie, zaniedbane, nie miały opieki i miały złe warunki. Podnosiła, że w dniu zaboru psów 

po czterech miesiącach od oskarżeń nikt nie sprawdził na tamten czas warunków, a te były 

wówczas inne. Jeżeli decyzja nie będzie umarzająca to oczekuje ponownego rozpatrzenia 

sprawy. 

Radna Ewa Stokowska członkini Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zwracając się do 

mieszkanki podkreślała, że komisji bardzo często trudno jest się odnieść do składanych 

przez nią pism, ponieważ nie precyzuje ona, czego od komisji oczekuje. W kwestii 

umorzenia postępowania zapytała mieszkankę, czy zdaje sobie sprawę, że gmina za 

odebranie i umieszczenie psów w schronisku zapłaciła określoną kwotę, która mogłyby 

zostać wykorzystana zupełnie w innym celu. Powodem odebrania psów były stwierdzone 

nieprawidłowości, co obrazowały wykonane zdjęcia. Zapytała mieszkankę, dlaczego życzy 

sobie umorzenia postępowania i dodała, że rozumie przewodniczącą rady, która 

przedkłada dobro gminy nad tą sprawę, dlatego że pieniądze, które gmina zapłaciła 

można było spożytkować zupełnie w innym zakresie, a jeszcze nie wszystkie pieniądze 

zostały jeszcze zapłacone.  

Pani Grażyna Dąbrowska przekonywała, że zdjęcia stanowiące materiał dowodowy są 

mocno nieprawdziwe i zmanipulowane. Pytała radną, czy widziała zdjęcia z września 

2021 r. 

Radna Ewa Stokowska dopytywała, w jaki sposób zdjęcia zostały sfałszowane. 

Pani Grażyna Dąbrowska odpowiedziała, że jest to rolą specjalisty, i że od 3 lat prosi 

burmistrza o zlecenia specjaliście zbadania zdjęć. Twierdziła, że zdjęcia mogą być różnymi 

programami odpowiednio obrabiane. Na zdjęciach psy są fioletowe i zielone, więc 

dlaczego ściany nie miałyby być pomazane i pokazane, jako brudne.  

Radna Izabela Banasiak-Matusik odniosła się do wypowiedzi mieszkanki oraz zapytała jak 

radziła sobie z wyżywieniem, opieką weterynaryjną i utrzymaniem porządku z taką ilością 

psów. 

Pani Grażyna Dąbrowska odpowiedziała, że miała wypracowane metody i sposoby, 

i dobrze sobie radziła. Żąda umorzenia postępowania, gdyż środki mogły być 

przeznaczone komuś innemu, dlatego też zadaje pytanie czy radni wiedzieli, jakie jest 

uzasadnienie projektu uchwały i czy wiedzieli, na co się zgadzają wydając 200.000 zł. 

Radny Bartosz Miszewski członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji po pierwsze wyjaśnił, 

że członkowie komisji nie są specjalistami od fotografii. Podkreślał, że komisja odpowiada 
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na pytania wspólnie. Zwracał uwagę, że komisja w tym składzie funkcjonuje od kwietnia 

2024 i zapoznaje się ze wszystkimi danymi, aczkolwiek na większość pytań odpowiedzi nie 

zna. W ocenie mówcy istotne w sprawie jest to, że dotyczy ona gigantycznej ilości psów, 

którym właścicielka nie zapewniała właściwych warunków i były skargi mieszkańców, co 

skutkowało podjętymi przez burmistrza działaniami.  

Radny Stanisław Fijka odnosząc się do zarzutów stawianych przez mieszkankę 

dotyczących doprowadzenia do śmierci psów w schronisku oraz fałszowania zdjęć zwracał 

uwagę, że jedynymi organami, do których powinna się zwrócić jest policja lub prokuratura. 

Nie wyobraża sobie, by burmistrz za publiczne pieniądze mieszkańców wykonywał 

ekspertyzy i prowadził postępowanie śledcze, bo od tego jest policja i prokuratura. 

Podkreślał, że prowadzone w schronisku kontrole przez pracowników urzędu nie 

stwierdziły nieprawidłowości. Wyraził chęć pomocy mieszkance w przypadku odmówienia 

przez policję przyjęcia zawiadomienia o podejrzeniu popełnienia przestępstwa 

polegającego na fałszowaniu dokumentacji dowodowej oraz znęcaniu się i uśmiercaniu 

zwierząt w schronisku. Następnie poprosił burmistrza i panią naczelnik o przedstawienie 

informacji nt. prowadzonych kontroli przez urząd gminy w schronisku.  

Przewodnicząca Rady Teresa Jędral dodatkowo poprosiła o informację czy postępowanie 

zostało zakończone i czy wiadomo już, kto jest właścicielem odebranych psów. 

Pani Grażyna Dąbrowska odnosząc się do wypowiedzi radnego S. Fijki poinformowała 

o złożeniu zawiadomienia do Prokuratury Okręgowej w Nowym Dworze o możliwość 

znęcania się nad psami oraz, że w tej chwili jest rozpatrywanie jej zażalenia na odrzucenie 

zawiadomienia przez prokuraturę. Jeśli chodzi o fałszowanie dowodów to być może złoży 

takie zawiadomienie, aczkolwiek już one się przewijały w prokuraturze i wszystko jest 

umarzane ze względu na brak znamion czynu zabronionego. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odnośnie do kontroli wyjaśnił, że w schronisku nie był, 

natomiast do schroniska jeżdżą w miarę regularnie, mniej więcej raz do roku, pracownicy 

wydziału ekologii. Prosił p. naczelnik o przedstawienie jak wygląda sytuacja, natomiast 

zwracał uwagę, że w poprzedniej kadencji w schronisku byli też radni i część komisji 

weszła do schroniska i żadnych nieprawidłowości nie stwierdzono. Dziwił się, że po raz 

kolejny na sesji temat, który jest sprawą administracyjną zajmuje radzie tyle czasu oraz 

padają kolejne oskarżenia. Zastanawiał się, czy przewodnicząca powinna pozwalać na 

to na sesji. 

Naczelnik Wydziału Ekologii i Gospodarki Odpadami Monika Radzikowska poinformowała, 

że na kontroli w schronisku w Nowym Dworze Mazowieckim z racji prowadzonego 

postępowania była rok temu. Dodała, że podczas swojej pracy zawodowej odwiedziła kilka 

schronisk, między innymi stawiane za wzorzec schronisko w Celestynowie, stąd ma 

porównanie. W jej ocenie schronisko w Nowym Dworze Mazowieckim nie odbiega 

warunkami od schroniska w Celestynowie. Zwierzęta w schronisku mają dobre warunki, 

przebywają w boksach na zewnątrz natomiast podczas niekorzystnych warunków 

z boksów mogą wejść do murowanego pomieszczenia. Zwierzęta objęte prowadzonym 

postępowaniem umierają w schronisku z przyczyn chorobowych. Odnosząc się do kwestii 
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własności zwierząt wyjaśniła, że po wydaniu decyzji przez burmistrza sprawa w związku 

z odwołaniem strony trafiła do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. 

SKO stwierdziło bezsprzecznie, że decyzja o odbiorze psów była zasadna, natomiast 

zaleciło wyjaśnienie kwestii ich własności. Obecnie w trakcie prowadzonego postępowania 

urząd pozyskał informację, pod którą podpisały się strony, że właścicielem w chwili 

odebrania psów była córka strony, a obecnie są współwłaścicielkami psów na mocy ustnej 

umowy darowizny.  

Radny Stanisław Fijka wskazał mieszkance możliwość złożenia zażalenia do odpowiednich 

organów, wskazując, że Rada Miejska ani Burmistrz nie jest kompetentnym organem do 

przyjmowania zawiadomienia o popełnieniu przestępstwa.  

Pani Grażyna Dąbrowska podziękowała przedmówcy. Odnosząc się do wypowiedzi urzędu 

zarzuciła nieprawdę i manipulację.  

Przewodnicząca Rady Teresa Jędral pouczyła mieszkankę i zamknęła dyskusję w tym 

temacie.  

Następnie głos zabrał Pan Marian Adamczyk przedstawiciel mieszkańców ulicy 

Przemysłowej w Baniosze naświetlając problem dotyczący braku realizacji porozumienia 

zawartego w 2017 roku między mieszkańcami a gminą w sprawie budowy kanalizacji 

i wodociągu (o długości ok. 400 m). Poinformował, że gmina zobowiązała się do 

wykonania inwestycji po wykonaniu przez mieszkańców dokumentacji i uzyskaniu 

pozwolenia na budowę. W związku z brakiem realizacji ze strony gminy zapytał 

burmistrza, kiedy zawarte porozumienie zostanie zrealizowane.  

Przewodnicząca Rady Teresa Jędral w odniesieniu do wypowiedzi mieszkańca podnosiła, 

że, od kiedy została radną zwracała uwagę na problem ul. Przemysłowej. Przez 4 lata nie 

udało się w tej sprawie nic zrobić stąd cieszy się, choć jest to sukces połowiczny, że 

w wieloletniej prognozie finansowej na lata 2027-2028 roku znalazły się środki na to 

zadanie. Prosiła burmistrza o wyjaśnienie, dlaczego nie udało się pozyskać 

dofinansowania. Mieszkańcy obawiali się, czy pozwolenie na budowę nie straci ważności 

z końcem 2024 r., i w tej kwestii uzyskała informację od pracownika inwestycji, że 

pozwolenie na budowę zostało przedłużone. Mieszkańcy nie są zadowoleni z tego, że 

inwestycja została przesunięta o 3 lata. Pytała burmistrza, czy jest możliwość przesunięcia 

terminu realizacji, jeśli uda się pozyskać środki z KPO.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że podnoszone przez mieszkańca kwestie 

są prawdą. Z poprzednimi władzami zostało podpisane porozumienie, że w ciągu 3 lat po 

uzyskaniu pozwolenia na budowę zostanie wybudowana kanalizacja. Jednakże nie jest tak, 

że od 6 lat inwestycja oczekuje na realizację, ponieważ wykonanie przez mieszkańców 

projektu i uzyskanie pozwolenia na budowę ciągnęło się długo. Pozwolenie na budowę 

uzyskano w 2021 r., w czym pomagał wydział inwestycji, gdyż sprawa nie była łatwa ze 

względu na nieuregulowany stan prawny terenu. Dodał, że w 2024 roku, po upływie 3 lat, 

pozwolenie na budowę by utraciło swoją ważność w związku z tym urząd podjął pewne 

działania, i w jakiś sposób rozpoczęto tę inwestycję, by pozwolenie na budowę nie utraciło 

ważności. Inwestycja cały czas jest w wieloletniej prognozie finansowej. Dodał, iż urząd 
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chciał pozyskać dofinansowanie od marszałka województwa na dwie inwestycje tj. 

kanalizację w ulicy Przemysłowej i w ulicy Janówek, jednakże się to nie udało. Zapewnił, że 

jeżeli gmina pozyska wcześniej dofinansowanie to kanalizacja będzie mogła być 

realizowana wcześniej. W 2025 roku także będą podjęte starania o dofinansowanie i jeśli 

uda się je pozyskać, będzie można od razu ogłaszać przetarg i przystąpić do realizacji. 

Podkreślił, że kanalizacja jest potrzebna, natomiast nie jest to jedyne miejsce na terenie 

gminy Góra Kalwaria, gdzie nie ma kanalizacji i nie jest tak, że tylko mieszkańcy ulicy 

Przemysłowej są pokrzywdzeni. Obecnie projektowana jest kanalizacja do Krzaków 

Czaplinkowskich, w Kątach i być może będzie projektowana w Moczydłowie.   

Pan Marian Adamczyk odniósł się do wypowiedzi przedmówcy, podnosił, że mieszkańcy 

przy ulicy Przemysłowej przez lata znosili uciążliwość wysypiska w Łubnej. Zwracał uwagę, 

że co roku mieszkańcy kierują prośby do burmistrza o wypełnienie zobowiązania z 2017 r. 

i przeznaczenie środków na ten cel. Nie ukrywał, że ma dość pisania kolejnych pism, bo 

pisze je, co roku i w tym roku również złożył pismo, uzyskując odpowiedź, że inne 

miejscowości też mają potrzeby kanalizacyjne, co uważa za normalne, bo w XXI wieku 

100% użytkowników powinno mieć kanalizację.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odniósł się do wypowiedzi mieszkańca. Wyjaśnił również, 

że dopóki nie zostanie uregulowany stan prawny ulicy Przemysłowej to nie powstanie przy 

tej ulicy więcej firm, ponieważ nie dostaną one pozwolenia na budowę, ze względu na 

brak dostępu do drogi publicznej. Zapewnił, że gmina chce wybudować kanalizację w ulicy 

Przemysłowej i wcześniejsza realizacja inwestycji będzie możliwa, gdy zostaną pozyskane 

na ten środki. 

Radny Stanisław Fijka odniósł się do dyskusji. Poinformował, że na prośbę mieszkańców 

był na ul. Przemysłowej, która jest asfaltową drogą z działkami budowlanymi po obu 

stronach, a bliżej wysypiska znajduje się działka gminna, dlatego nie rozumie, o czym 

mówi burmistrz. Mając na uwadze, że mieszkańcy spełnili wszystkie wymagania gminy, 

wykonali za swoje pieniądze projekt i uzyskali pozwolenie na budowę oczekiwał 

zweryfikowania sprawy i poszukania funduszy. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odniósł się do wypowiedzi przedmówcy. 

Powiedział, że na początku poprzedniej kadencji przyjęto założenie, że inwestycje 

infrastrukturalne przede wszystkim te większe, a ta jest w okolicach 1 mln zł, będą 

realizowane z dofinansowaniami. Zapewnił, że za każdym razem, kiedy pojawia się nabór 

wniosków na budowę kanalizacji rozważana jest kanalizacja w ulicy Przemysłowej. 

Złożony został wniosek do marszałka, nie udało się pozyskać środków na ulicę 

Przemysłową, natomiast udało się pozyskać maksymalne dofinansowanie w wysokości 

4 mln zł na inne zadanie. Jeśli chodzi o możliwość pozyskania środków z KPO wyjaśnił na 

jaki napotkano problem, w związku z tym, że inwestycja znajduje się w aglomeracji 

ściekowej.  

Pan Marian Adamczyk chciał się dowiedzieć, w którym roku gmina wykona zobowiązanie 

wobec mieszkańców, bo doszły go słuchy, że jest to możliwe dopiero w r. 2028.  

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski wyjaśnił zasadny konstruowania wieloletniej 
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prognozy finansowej gminy. Podkreślił, że wpisanie zadania do wieloletniej prognozy 

finansowej gminy daje prawo do występowania o środki zewnętrzne.  

Skarbnik Ewa Sobiepanek dopowiedziała, że na dzień dzisiejszy inwestycja planowana jest 

na lata 2027-2028, natomiast tak jak pan burmistrz powiedział, jeżeli uda się wcześniej 

pozyskać dofinansowanie to zostanie ona przesunięta w wieloletniej prognozie finansowej 

na takie terminy, które będą umożliwiały wykorzystanie i rozliczenie dofinansowania.  

Pan Marian Adamczyk zapytał, o inwestycje zgłoszone przed 2017 rok, które gmina 

wykonuje w roku 2025. Wyraził niezadowolenie z udzielanych przez burmistrza 

odpowiedzi na pisma mieszkańców, zwracając uwagę, że mieszkańcy otrzymują 

odpowiedź w dwóch zdaniach informujących, że nie znaleziono środków na inwestycję. 

Takich pism między władzami a mieszkańcami ulicy Przemysłowej posiada całą teczkę. 

Pytał, czy to jest odpowiedź władzy na porozumienie zawarte w 2017 roku. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że wiele inwestycji zostało 

wprowadzonych przed kanalizacją ulicy Przemysłowej, były to rozbudowa szkół 

w Czersku, Kątach i Czaplinku. Gmina ma jeszcze zobowiązanie w stosunku do 

mieszkańców ulicy Janówek. Jeszcze raz podkreślił, że pozwolenie na budowę jest od roku 

2021 nie od roku 2017. Procedury związane z uzyskaniem pozwolenia na budowę 4 lata 

trwały, więc jego zdaniem mówienie, że od 2017 gmina nie może wybudować kanalizacji 

jest manipulacją. 

Pan Marian Adamczyk odniósł się do wypowiedzi przedmówcy i zapytał, kiedy będzie 

uregulowany status prawny dla ulicy Przemysłowej. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj wracając do wypowiedzi radnego Stanisława Fijki 

wyjaśnił, że jedną kwestią jest droga w sensie fizycznym, a drugą jego zdaniem 

ważniejszą istnienie drogi w sensie prawnym, a za czasów Miejskiego Przedsiębiorstwa 

Oczyszczania nikt takimi kwestiami się nie przejmował. Własność drogi była bardzo różna 

- Starostwo Powiatowe, jako reprezentant Skarbu Państwa, Miejskie Przedsiębiorstwo 

Oczyszczania, jako spółka komunalna Warszawy, Miejskie Przedsiębiorstwo Oczyszczania, 

jako reprezentant Skarbu Państwa, a część działek była i jest nadal własnością osób 

prywatnych. Regulowany jest stan prawny działek pod drogą, większa część działek 

została w minionym roku przejęta przez gminę, do przejęcia zostały jeszcze działki od 

Skarbu Państwa i MPO. Ostatnim krokiem jest decyzja ZRID. Pieniądze na projekt są 

w budżecie, w październiku albo w listopadzie br. ogłoszony został przetarg na projekt 

drogi, wpłynęły dwie oferty, niestety obydwie przewyższały środki zaplanowane 

w budżecie w wysokości 245.000 zł. Pierwsza oferta wynosiła prawie 400.000 zł, druga 

prawie 500.000 zł, co skutkowało unieważnieniem przetargu. W najbliższym czasie tuż po 

nowym roku zostanie ogłoszony drugi przetarg. Uzyskanie ZRDu trwa ok. 18 miesięcy, 

zatem w połowie roku 2026 będzie uregulowany stan prawny ulicy Przemysłowej i wtedy, 

jeżeli udałoby się to zgrać z budową kanalizacji ten teren mógłby zacząć się rozwijać. 

Kończąc powtórzył, że oczywiście kanalizacja jest potrzebna, lecz sama kanalizacja nie 

spowoduje rozwoju tego terenu bez uregulowania stanu prawnego ulicy Przemysłowej. 

Radna Ewa Stokowska zapytała mieszkańca o wysokość poniesionych nakładów 
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finansowych w związku z wykonaniem projektu oraz do kiedy zgodnie z pozwoleniem 

należy wybudować kanalizację.  

Pan Marian Adamczyk odpowiedział, że ok. 20.000 zł za projekt, plus poświęcony czas. 

W odniesieniu do drugiego pytania wyjaśnił, iż prosił burmistrza o udzielenie odpowiedzi 

na piśmie i nie otrzymał dokumentu, który wskazywałby, że gmina zabezpieczyła ważność 

pozwolenia na budowę. 

Radny Stanisław Fijka zapytał burmistrza, czy do ulicy Przemysłowej przylegają działki 

inwestycyjne, których właścicielem jest gmina Góra Kalwaria.  

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj nie był w stanie w tym momencie odpowiedzieć, ale 

wydaje mu się, że bezpośrednio przy ulicy Puławskiej nie ma, natomiast działki gminne 

mogą być przy wysypisku. 

Radna Ewa Stokowska zapytała burmistrza, do kiedy wyznaczony jest termin na 

wybudowanie kanalizacji w ulicy Przemysłowej.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że są dwa terminy, jeden wynikający 

z porozumienia pomiędzy mieszkańcami a gminą, drugi, że w ciągu 3 lat od momentu 

uzyskania pozwolenia na budowę gmina wybuduje kanalizację. W kolejnej wypowiedzi 

zapewnił, że gmina chce wybudować kanalizację zarówno w ulicy Przemysłowej jak 

i w ulicy Janówek i zrealizuje to w pierwszym możliwym terminie, gdy pozyska środki 

zewnętrzne.  

Pan Marian Adamczyk w odniesieniu wyjaśnił, że w porozumieniu nie ma określonego 

terminu, pozwolenie na budowę jest ważne 3 lata od 2021 r. W kolejnej wypowiedzi 

oświadczył, że mieszkańcy są zdesperowani i na pewno nie ustąpią i nie spoczną, by ich 

pieniądze nie poszły na marne. Prosił burmistrza o udzielenie odpowiedzi na piśmie, 

czy projekt jest nadal ważny. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że naczelnik wydziału inwestycji 

w piśmie odpowiedzi, co zostało zrobione w sprawie utrzymania ważności pozwolenia 

na budowę.  

Radny Stanisław Fijka powiedział, że zostanie przy swoim zdaniu. Zwracał uwagę, że kiedy 

decydowano o zamknięciu wysypiska w Łubnej był radnym i za to, że było wysypisko 

w Łubnej gmina otrzymywała miliony i była w pierwszej dziesiątce najbogatszych gmin 

w Polsce. Baniocha i wsie okołowysypiskowe dostawały pieniądze na kanalizację i na 

wodociągi. Zastanawiał się jak to się stało, że mieszkańcy drogi dojazdowej do wysypiska, 

po której jeździły miliony śmieciarek zostali bez kanalizacji. Dlatego z tego tytułu należy im 

się pokoleniowe zadośćuczynienie za to wszystko, co przeżyli przez lata. Wybudowanie 

kanalizacji będzie rekompensatą na uciążliwości. Cieszyła go deklaracja burmistrzów. 

Pan Marian Adamczyk przy tej okazji poinformował, że asfalt na ulicy Przemysłowej jest 

dzięki mieszkańcom. Uważał, że w dowód wdzięczności burmistrzowie powinni wziąć to 

pod uwagę.  

Wiceprzewodniczący Jakub Rącz dopytywał burmistrza, czy gmina korzystała z programu 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
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Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski odpowiedział, że w pierwszej kolejności urząd 

stara się pozyskać na kanalizację środki bezzwrotne, rzędu 60-70% dofinansowania, nie 

urząd występował o środki, które są zwrotne.  

Radny Mateusz Kanabus odniósł się do dyskusji i zapewnił mieszkańca, że razem 

z przewodniczącą będzie starał się dopilnować, by inwestycja powstała. Wyraził nadzieję, 

że pojawią się środki zewnętrzne i jak najszybciej inwestycja zostanie zrealizowana. 

Następnie odniósł się do wypowiedzi radnego S. Fijki. Zgodził się, że gmina dostała 

bardzo duże środki, gdy funkcjonowało wysypisko w Łubnej natomiast uważał, że 

populizmem jest teraz atakowanie burmistrza. Pretensję kierowałby do ówczesnych 

radnych, bo mieli wówczas dużą kartę przetargową a patrząc na to, co się działo na 

Łubnej, czy w okolicy to działo się mniej niż powinno. 

Radny Stanisław Fijka w odniesieniu powiedział, że musiał zostać źle zrozumiany, za co 

przeprosił i wyjaśnił, jaka była intencja jego wcześniejszej wypowiedzi.   

Przewodnicząca Rady Teresa Jędral wyraziła wdzięczność, że w ogóle pieniądze w WPF się 

znalazły, gdyż nie była to łatwa droga, ale osiągnięto cel, za co dziękuję radnym, którzy 

zagłosowali. Następnie zapytała czy stan prawny 400 metrowego odcinka drogi, przez 

którą miałaby przejść kanalizacja został uregulowany, czy warunkiem przystąpienia do 

budowy kanalizacji będzie uregulowanie stanu prawnego całej ulicy Przemysłowej. 

W kwestii dofinansowania zapytała, czy jeśli przez rok-dwa nie uda się uzyskać 

dofinansowania to czy inwestycja będzie zrealizowana. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że na odcinku, gdzie będzie zbudowana 

kanalizacja gmina nie jest właścicielem wszystkich działek, pozwolenie na budowę zostało 

uzyskane dzięki zgodą właścicieli tych działek, natomiast, jeśli uda się przeprowadzić 

procedurę ZRID wówczas w ciągu 18 miesięcy gmina będzie miała własność do wszystkich 

działek na tym terenie. Jeśli chodzi o kwestie wprowadzenia tej inwestycji do budżetu czy 

do WPF to przypomniał, że nad budżetem i nad wieloletnią prognozą finansową 

burmistrz z radnymi pracował wspólnie, oczywiście nie wszyscy radni głosowali za tym 

budżetem, ale rozumie, że ci którzy głosowali biorą odpowiedzialność za to, żeby w latach 

2027-2028 ta inwestycja powstała. I tak jak burmistrz powiedział i zadeklarował, jeżeli uda 

się wcześniej pozyskać środki jest szansa, że ta inwestycja zostanie zrealizowana wcześniej, 

jeżeli nie, to tak jak zostało to przegłosowane dzisiaj będzie zrealizowana w latach 2027-

2028. 

Pan Marian Adamczyk na koniec uzasadnił starania o inwestycję. Wszystkie działki 

przyległe do ulicy Przemysłowej mają plan zagospodarowania przestrzennego po prawej 

stronie w kierunku wysypiska jest przemysł a po lewej zabudowa mieszkaniowa. Pytał, czy 

władza, która tworzy projekt zagospodarowania jest zobowiązana do tego, żeby 

podstawowe media były doprowadzone, tak by mogła się rozwijać gmina i teren, który 

w tym celu został zaprojektowany. Pytał, dlaczego burmistrzowie za 160.000 zł odrzucili 

tak zwany przyspieszony proces uregulowania stanu prawnego i dlaczego mieszkańcy 

mają czekać kolejne 18 miesięcy na uregulowanie stanu prawnego drogi. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odniósł się do wypowiedzi mieszkańca.  
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Następnie głos zabrały przedstawicielki Stowarzyszenia Zwierzęta Górą p. Anna 

Smereczyńska oraz p. Elżbieta Chromińska. Pani A. Smereczyńska poruszyła sprawę 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

w gminie, który powinien być uchwalony przez Radę do 31 marca każdego roku. 

Program obejmuje między innymi wyłapywanie zwierząt bezdomnych, ich opiekę 

w schroniskach, kastrację, zabezpieczenie lecznicy całodobowej, usypianie ślepych miotów, 

opiekę nad zwierzętami gospodarskimi oraz opiekę i dokarmianie kotów wolno żyjących, 

które zgodnie z ustawą nie są zwierzętami bezdomnymi. Poinformowała ponadto o 

zadaniach fakultatywnych, które gmina może, ale nie musi podejmować w ramach takiego 

programu. Takimi zadaniami fakultatywnymi są między innymi czipowanie zwierząt, 

edukacja mieszkańców i kastracja zwierząt właścicielskich. Przekonywała, że gmina 

powinna w jak największym stopniu angażować się w kastracje zwierząt właścicielskich 

(nawet w 100%) bowiem gminy, które podjęły się inwestowania jak najwięcej pieniędzy 

w działania fakultatywne w ogromnym stopniu obniżyły koszty działań obligatoryjnych. 

Podkreśliła, że dzięki współpracy stowarzyszenia z panią naczelnik program opieki nad 

zwierzętami zmienił się na korzyść zwierząt i finansów gminy. Pani naczelnik jest otwarta 

na pomysły stowarzyszenia i posiada dużą wiedzę. Dodatkowo podziękowała 

burmistrzowi Arkadiuszowi Strzyżewskiemu za otwartość i zastępcy burmistrza Piotrowi 

Chmielewskiemu za okazałą pomoc.  

Pani Elżbieta Chromińska poruszyła temat związany z nadchodzącym przetargiem na 

schronisko, z którym gmina ma podpisać umowę. Przekonywała, usadawiając swoje 

stanowisko, że rozliczanie w formie ryczałtu nie jest dobre dla zwierząt i dla finansów 

gminy. Ponadto prosiła burmistrzów o pochylenie się na ideą budowy w gminie Góra 

Kalwaria schroniska międzygminnego. 

Radna Izabela Banasiak-Matusik w pierwszych słowach pogratulowała i podziękowała 

paniom ze stowarzyszenia za pracę, jaką wykonują na rzecz zwierząt. Powiedziała, że 

bardzo podoba jej się idea schroniska gminnego. Poprosiła naczelnik M. Radzikowską 

o odniesienie się do kwestii ryczałtu.  

Naczelnik Wydziału Ekologii i Gospodarki Odpadami Monika Radzikowska na wstępie 

powiedziała, że bardzo dobrze jej się współpracuje z paniami ze stowarzyszenia, jednakże 

w kwestii ryczałtu ma odmienne stanowisko. Chroniąc interesy gminy i jednocześnie nie 

narażając zwierząt na niebezpieczeństwo czy zaniedbanie uważa, że ryczałt jest 

najlepszym rozwiązaniem. Uzasadniła, dlaczego korzystniejszy jest ryczałt. Przestawiła 

koszty. Zapewniła, że przy płatności ryczałtem zwierzęta zostaną zaopiekowane tak samo 

przy płatności ryczałtowej jak i przy płatności za sztukę. 

Wiceprzewodniczący Rady Jakub Rącz odnosząc się do pomysłu schroniska 

międzygminnego uważał, że temat należałoby poddać analizie.  

Pani Elżbieta Chromińska odniosła się do wypowiedzi naczelnik. Prosiła, by przez jeden 

rok spróbować przejść na rozliczanie miesięczne, twierdząc, że kwota będzie mniejsza niż 

w przypadku ryczałtu. Dodatkowo proponowała, aby w warunkach następnego przetargu 

określić wymagania, by oferenci, którzy zgłaszają się do przetargu składali oświadczenie, 
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że w przeciągu ostatnich 5 lat nie było prowadzone wobec nich postępowanie karne. 

Ma to na celu zwiększenie standardów i zapewnienia psom lepszej opieki.  

Radna Izabela Banasiak-Matusik zapytała, czy jest możliwość uzależnienia ceny 

w przetargu od czasu pobytu psa w schronisku. 

Naczelnik Monika Radzikowska odpowiedziała, że nie spotkała się z cennikiem i nie 

wyobraża sobie jak to później rozliczać.  

Pan Dariusz Różycki właściciel schroniska w Czaplinku przekonywał, że jego schronisko jest 

w wielu parametrach jest lepsze od innych schronisk. Podkreślał, że przez lata pracuje na 

swoją renomę, prowadzi zajęcia edukacyjne w szkołach, sponsoruje szkołom przyjazd do 

schroniska. Odniósł się do idei schroniska międzygminnego i złożył gminie propozycję 

sprzedaży schroniska za 2 mln zł. 

Następnie udzielił odpowiedzi na pytania radnego J. Rącz oraz S. Fijki dotyczących: 

ile psów jest w stanie pomieścić schronisko; z iloma gminami ma podpisane umowy; czy 

w ostatnim roku były w schronisku kontrole, i czy były zarzuty bądź uwagi do 

funkcjonowania schroniska. 

Sołtys Wólki Dworskiej Katarzyna Knapczyńska w pierwszych słowach podziękowała za 

pomoc i współpracę. Następnie przedstawiła problem dotyczący dzików.   

Przewodnicząca Teresa Jędral w odniesieniu radziła skierowanie się do starostwa 

powiatowego.  

Następnie do problemu dzików odniósł się Zastępca Burmistrza Mateusz Baj. Zwracał 

uwagę na bardzo skomplikowany stan prawny, że odstrzał jest bardzo trudny, a wiele 

środowisk sprzeciwia się odstrzałom dzików, z drugiej strony wirus powoduje, że nie 

można ich przenosić w inne rejony Polski. Sugerował oprócz interwencji w starostwie 

spotkanie z przedstawicielami koła łowieckiego. 

Wiceprzewodniczący Jakub Rącz podnosił problem bobrów, 

  

 2) pytania radnych i odpowiedzi, 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral odczytała wniosek radnego S. Fijki 

o udzielenie informacji przez prezesa Zakładu Gospodarki Komunalnej dotyczącej 

stwierdzenia przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego braku przydatności 

wody do spożycia przez ludzi z wodociągu publicznego w Brzuminie, w tym:  

 

-kiedy i o której godzinie ustalono zanieczyszczenie wody, 

-o której godzinie i w jaki sposób ZGK poinformował mieszkańców o zaistniałej sytuacji, 

-o której godzinie umieszczono zbiorniki z wodą dla ludzi, 

-w jaki sposób do czasu odwołania zakazu spożywania wody byli informowani mieszkańcy 

korzystający z wody z wodociągu w Brzuminie, 

-w jakim stanie technicznym jest suw Brzumin.  

Prezes Zarządu ZGK Sp. z o. o. w Górze Kalwarii Roman Bugaj wyjaśnił, że do Zakładu 

Gospodarki Komunalnej trafiła interpelacja radnego S. Fijki, natomiast materiału, o którym 
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pani przewodnicząca mówi nie widział stąd trudno mu się do tego odnieść.  

Przewodnicząca wyjaśniła, że 10 grudnia był wysłany mail z pytaniami do wszystkich 

burmistrzów z prośbą o obecność na sesji prezesa spółki oraz dyrektora SP ZOZ. 

Kontynuując zapytała prezesa ZGK, czy posiada informacje, co się zadziało na suw 

w Brzmienie.  

Prezes Zarządu ZGK Roman Bugaj odnosząc się odpowiedział, iż ma informacje, co się 

zadziało na suwie w Brzuminie, ale bez stosownych materiałów nie podejmuje się in 

gremio do protokołu z pamięci recytować godzin, o których zostało uzyskana informacja 

i w której zostali powiadomieni mieszkańcy. Odnosząc się do pytań, które ma w tej chwili 

przed sobą, kiedy i o której godzinie ustalono zanieczyszczenie wody odpowiedział, że 

informacje od Powiatowego Państwowego Inspektora Sanitarnego w Piasecznie spółka 

uzyskała 3 grudnia, o której godzinie odpowiedź udzielona zostanie na piśmie. 

Po otrzymaniu tej informacji ZGK niezwłocznie poinformował mieszkańców o zaistniałej 

sytuacji, zamieszczając informację na swojej stronie internetowej i na profilu w mediach 

społecznościowych oraz został powiadomiony sołtys. Następnie zostały przygotowane 

ogłoszenia w wersji papierowej do rozwieszenia w miejscach ustalonych z panią sołtys 

oraz został poinformowany zgodnie z procedurą Burmistrz Miasta i Gminy Góra Kalwaria. 

Odpowiadając na pytanie, o której godzinie umieszczono zbiorniki z wodą dla ludzi 

poinformował, że beczkowozy wyjechały również niezwłocznie po zatankowaniu, w ciągu 

maksimum półtorej godziny od otrzymania informacji, natomiast dokładną godzinę poda 

na piśmie. Odpowiadając na pytanie, w jaki sposób do czasu odwołania zakazu 

spożywania wody byli informowani mieszkańcy korzystający z wody z wodociągu 

w Brzuminie odpowiedział, że w taki sam sposób jak ta informacja była kolportowana. 

Odpowiadając na pytanie, w jakim stanie technicznym jest stacja uzdatniania wody 

w Brzuminie odpowiedział, że stacja w tej chwili nadaje się albo do kompleksowej 

modernizacji albo do wyłączenia z eksploatacji w horyzoncie najbliższych lat, natomiast 

procesy uzdatniania wody realizowane przez tę stację spełniają wymagania dla wody do 

spożycia przez ludzi. Stąd Zakład Gospodarki Komunalnej zaplanował połączenie stref 

zasilania stacji uzdatniania wody w Brzuminie ze strefą zasilania stacji uzdatniania 

Kalwaryjska ze względu na to, że średnio godzinowy rozbiór stacji uzdatniania 

w Brzuminie wynosi około 3 m³ w ciągu godziny, liczone w ciągu ostatnich 5 lat, rozbiory 

dobowe oscylują w okolicach mniej więcej 70 m³ wody w ciągu doby, natomiast Góra 

Kalwaria ze swoimi dwoma stacjami takie rozbiory ma na poziomie około 3000 m³. 

W związku, z czym utrzymywanie dodatkowej stacji uzdatniania wody, kiedy spółka jest 

w stanie bardziej scentralizować system i sprawić, że w sieci dystrybucyjnej będą większe 

przepływy, nie będzie występowało zjawisko stagnacji spółka jest w stanie ze 

zmodernizowanych układów uzdatniania wody podać wodę. W związku z tym spółka 

w tym kierunku podjęła działania umieszczając w wieloletnim planie rozwoju modernizacji 

urządzeń na lata 2024-2027 wodociąg przebiegający ulicą Pólko, który zepnie układy 

dystrybucji suw Brzumin i suw Kalwaryjska. 

Radny Stanisław Fijka wyjaśnił, że prośba o udzielenie informacji wynikała po pierwsze 
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z prośby pani sołtys, po drugie chciał się dowiedzieć, w jaki sposób działać na przyszłość. 

Podnosił kwestię paniki mieszkańców w związku z informacją o pojawieniu się bakterii coli 

oraz przytoczył przebieg rozmowy sołtys Brzumina z pracownikiem ZGK. Chciał również 

wiedzieć kto odpowiada mieszkańcom na Messengerze.  

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że są wypracowane mechanizmy wśród instytucji, 

które odpowiadają za nadzór nad pewnymi procesami w przypadku ZGK jest to sanepid. 

Prosił po sesji o informacje, o której godzinie dokładnie było połączenie z pracownikiem, 

wówczas rozmowa zostanie zweryfikowana. Odnosząc się do pytania kto prowadzi profil 

Zakładu Gospodarki Komunalnej na Facebooku odpowiedział, że pracownicy spółki do 

tego delegowani. Zapewniał, że stanowisko spółki i wszystkie informacje, które były 

zawarte na tym profilu były zgodne z prawdą. Podkreślił, że w dniu 26 listopada spółka 

pobrała w ramach monitoringu wewnętrznego próbkę wody ze stacji uzdatniania 

w Brzuminie. Próbka nie wykazała żadnych przekroczeń. W dniu 2 grudnia akredytowane 

laboratorium na zlecenie spółki pobrało próbkę, ta próbka, co się okazało później, nie 

wykazała przekroczeń. W tym samym dniu w próbce pobranej przez sanepid w Piasecznie 

była przekroczona wartość parametru bakterii z grupy coli, natomiast nie stwierdzono 

w wodzie bakterii Escherichia coli. W związku, z czym, jeżeli kogoś od tej wody rozbolał 

brzuch to było to wyłącznie w ramach siły sugestii. Wyjaśnił, że 4 grudnia, czyli dzień po 

ogłoszeniu decyzji sanepidu, sanepid pobrał trzy próbki, wyniki były zgodne z normą. 

Piątego dnia trzy próbki zostały pobrane przez akredytowane laboratorium, wyniki 

również były zgodne z normą. Na 11 próbek jedna próbka wykazała przekroczenie, co też 

mogło wynikać z błędu przy poborze próbki. 

Radny Bartosz Miszewski wspomniał o podobnej sytuacji w Dobieszu, pytał prezesa, czy 

kiedykolwiek w przeszłości przekazywał informacje burmistrzowi i prosił burmistrza 

o wysłanie do mieszkańców alertu RCB.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że za każdym razem, kiedy tego rodzaju 

zdarzenie ma miejsce jest informowany przez pana prezesa osobiście, z tego co kojarzy 

gmina tego rodzaju alertów nie wysyła. Gmina nie ma takiej możliwości.  

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że nie kojarzy w Dobieszu takiej sytuacji. Pytał, o jaką 

bakterię coli chodzi i kiedy miało to miejsce.  

Radny Bartosz Miszewski nie był w stanie odpowiedzieć, co to była za bakteria, natomiast 

mogło to mieć miejsce 5-6 lat temu. 

Kontynuując prezes ZGK wyjaśnił, że bakterie grupy coli są wskaźnikiem tego, że coś nie 

tak może się dziać z procesem uzdatniania lub z procesem dystrybucji wody. Wzrost tego 

wskaźnika może świadczyć o tym, że albo przepływy wody są zbyt wolne i nastąpiła 

stagnacja wody w układzie filtracji lub mogło dojść do zerwania osadów wewnątrz sieci 

wodociągowych, w których grupa coli bytuje, chociażby w skutek nadmiernego poboru 

wody przez straż w czasie akcji gaśniczej. Wówczas zakład wdraża działania 

zapobiegawcze, żeby te parametry wyeliminowywać, niemniej od bytności grupy coli do 

zakażenia Escherichia coli jest bardzo daleka droga. Wyjaśnił różnicę między bakteriami 

z grupy coli a Escherichia coli. Escherichia coli bytują w przewodzie pokarmowym 
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człowieka, nie rozmnażają się poza nim i giną po pewnym czasie, natomiast bakterie 

z grupy coli występują w wodach powierzchniowych, glebie, owocach i na rękach, co 

zwiększa ryzyko zakażenia, np. przez niedokładne mycie rąk. Zapewnił, że gdyby spółka 

wiedziała, że coś złego się dzieje z wodą podjęłaby natychmiastowe działania 

informacyjne, bo nikt w spółce ani poza spółką nie chciałby odpowiedzialności karnej za 

narażanie zdrowia ludzi. Odnosząc się do tego, w jaki sposób przebiega komunikacja 

kryzysowa poinformował, że spółka od 2019 roku ma wdrożoną procedurę postępowania 

w sprawie pogorszenia jakości wody przeznaczonej do spożycia przez ludzi i w tym 

przypadku zapisy procedury zostały w pełni spełnione. Zgodnie z instrukcją pan burmistrz 

dostał osobistą informację od zarządu ZGK w sprawie tego, co się dzieje w stacji 

uzdatniania wody w Brzuminie i w ślad za tym została przekazana informacja kanałem 

oficjalnym.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral w odniesieniu do wspomnianej procedury 

podniosła, że 25 listopada na oczyszczalni miała miejsce awaria, natomiast burmistrz 

zapytany na sesji w dniu 27 listopada czy coś wie na ten temat odpowiedział, że nic nie 

wie i dopiero taką informację otrzymała 29 listopada. W jej ocenie zawiodła komunikacja. 

Była zdziwiona, że burmistrz nic nie wie o tak poważnej awarii. Następnie w imieniu 

mieszkańców zapytała prezesa: 

1) o ile procent zwiększyła się efektywność pracy oczyszczalni po modernizacji, chodzi 

o procent redukcji biogenów i efekt ekologiczny, a także zysk energetyczny. 

Podany wcześniej procent zużycia kilowatogodzin przed modernizacją i po modernizacji 

był prawie że równy lub nieco większy co nie wykazuje oszczędności w zużyciu energii, 

2) dlaczego podczas prac modernizacyjnych nadzór inwestorski nad budową nie był 

wystarczający skoro w rurociągu było ciało obce.  

W oświadczeniu zostało stwierdzone, że przyczyną wyeliminowanego zatoru były 

elementy konstrukcyjne okrągły kawałek styroduru o średnicy rurociągu i narzędzia 

pozostawione przez wykonawcę na oczyszczalni podczas ostatniej modernizacji 

i blokowało to przepływ. Kto odbierał tak wadliwy rurociąg, 

3) kiedy zostaną zmodernizowane reaktory na oczyszczalni pod kątem napowietrzania,  

4) kiedy zostanie zmodernizowany suw Baniocha, ewentualnie kiedy ZGK przymierza się 

do tej modernizacji, 

5) kiedy zostaną wymienione na nowe zasoby wodne węzłów w sieci wodociągowych 

odcinający poszczególne rurociągi, czy jest możliwość odcinkowego wyłączania sieci przy 

naprawach,  

6) dlaczego ustalony ładunek ChZT dla ścieków przemysłowych na oczyszczalni jest taki 

niski skoro oczyszczalnia jest po modernizacji, a ilość procentowa ścieków przemysłowych 

w ogólnym wolumenie ścieków jest nieduża. 

Prezes Roman Bugaj odnosząc się do wstępu wypowiedzi przewodniczącej zwrócił uwagę, 

że przedstawiał informację, że w spółce obowiązuje procedura informowania w przypadku 

pogorszenia jakości wody dostarczanej mieszkańcom. Nie mówił, że istnieje procedura 

informowania w sprawie jakiegokolwiek kryzysu. W odniesieniu do wspomnianej awarii 
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w oczyszczalni w Moczydłowie, o której burmistrz na sesji nie wiedział wyjaśnił, że 

burmistrz nie jest informowany o każdym zdarzeniu. Podkreślił, że awaria nie była 

poważna. Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska nie podjął w tej kwestii czynności 

kontrolnych. Była to awaria układu napowietrzania w reaktorze, który spowodował, nie tak 

jak zostało to powiedziane zrzut ścieków nieoczyszczonych do Wisły, tylko ewakuację 

osadu czynnego z bioreaktorów. Trwało to bardzo krótko. Napowietrzanie zostało 

przełączone w sterowanie ręczne, w związku z tym trochę osadu czynnego ewakuowało 

się z bioreaktorów. Podkreślił, iż osad czynny to są te same mikroorganizmy, które żerują 

w środowisku wodnym i żywią się związkami organicznymi w bioreaktorach. Na samej 

oczyszczalni, która jest teraz jeszcze cały czas na etapie rozruchu codziennie dochodzi do 

jakichś zdarzeń nieprzewidzianych, np. dzisiaj przez o ile dobrze pamięta 20 minut nie 

działały stacje zlewcze ścieków dowożonych z powodu zawieszenia się systemu. System 

został ustawiony na nowo i już działa. Burmistrz o tym zdarzeniu nie wiedział. 

Prosił o zaufanie do spółki w przedmiocie tego, co jest poważną awarią, a co niektórym 

się wydaje, że jest i przez to może powstać mylne wrażenie, że komunikacja pomiędzy 

spółką a Urzędem Miasta i Gminy Góra Kalwaria przebiega na niewystarczającym 

poziomie. Odnosząc się do pytania o ile procent zwiększy się efektywność usuwania 

biogenów deklarował udzielenie odpowiedzi na piśmie. Na pytanie, dlaczego 

oczyszczalnia nie wykazuje oszczędności energetycznych odpowiedział, że przeglądając 

dokumenty związane od początku z realizacją tego projektu nie trafił na jakikolwiek 

fragment, który mówił, że celem modernizacji oczyszczalni ścieków w Moczydłowie ma 

być poprawa efektywności energetycznej obiektu. Odnośnie do pytania o efekt 

ekologiczny odpowiedział, że efekt jest w trakcie osiągania, o ile dobrze pamięta efekt 

należy osiągnąć do połowy przyszłego roku. Na pytanie, dlaczego nadzór inwestorski był 

niewystarczający, kto odbierał rurociąg, odpowiedział, że nadzór inwestorski jest 

sprawowany przez zewnętrzną firmę doradczą. Przetarg na nadzór inwestorski na 

realizację wszystkich zadań objętych projektem wygrała Biprowod-Warszawa Spółka z o. 

o.  Przetarg został rozstrzygnięty wiele lat temu. Podkreślił, iż Biprowod nie odbiera 

rurociągu przed rozruchem instalacji, odbiera poszczególne elementy z tabeli elementów 

scalonych i przekazuje ZGK protokoły i na tej podstawie dokonywana jest płatność. Trudno 

oczekiwać od inspektora nadzoru, żeby sprawdzał każdą rurę, czy w tej rurze nierzetelne 

wykonawca nie pozostawił elementów służących mu do pracy. Przypomniał, że było 

dwóch wykonawców T4B i Instal. Sprawa będzie wyjaśniana w celu uzyskania należnego 

świadczenia. Odpowiadając na pytania, kiedy nastąpi remont reaktorów i kiedy nastąpi 

modernizacja stacji uzdatniania wody Baniocha odpowiedział, że modernizacja nastąpi 

niebawem. Na styczeń zapowiedziane jest spotkanie z partnerem biznesowym. 

Odpowiadając na pytanie, kiedy zostaną zamontowane zasuwy wody odcinające rurociągi 

na poszczególnych węzłach, aby było możliwe odcinkowe wyłączanie sieci przy 

naprawach odpowiedział, że sieć rozdzielcza na terenie gminy Góra Kalwaria jest układem, 

który w pewnej mierze był budowany chaotycznie i bez zachowania jakichkolwiek 

standardów wykonawczych, tak żeby było szybko i tanio w związku z tym naprawienie 

wszystkich błędów z przeszłości zajmie spółce około 40 lat. Zamontowanie liniowych 
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zasuw odcinających wodę w sieci rozdzielczej w przypadku systemu gałązkowego, co ma 

miejsce w większości terenu gminy Góra Kalwaria nic nie da. Do tego jeszcze trzeba 

dołączyć koncepcję układu pierścieniowego sieci wodociągowej. Spółka najpierw 

chciałaby doprowadzić do stanu używalności technicznej w odpowiednim standardzie to, 

co ma a następnie rozwijać infrastrukturę wodociągową tak żeby stworzyć pierścieniowy 

układ sieci, bo wtedy to ma sens. Potrzeba bardzo dużo środków by taki układ zbudować. 

Uważał, że modernizacja bioreaktorów jest bardziej priorytetowym zadaniem niż 

inwestowanie w tego rodzaju układ sieci wodociągowej. Wartość chemicznego 

zapotrzebowania na tlen w projekcie oczyszczalni ścieków wynika z dyrektywy unijnej, 

która jest jedyną wytyczną akceptowalną przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska 

przy modernizacji oczyszczalni ścieków tej wielkości jak w gm. Góra Kalwaria 

z zaangażowaniem środków unijnych. Dyrektywa mówi wprost, w jaki sposób obliczyć 

zdolności hydrauliczne i techniczne oczyszczalni ścieków do usuwania ładunków 

zanieczyszczeń ze ścieków i posługuje się pojęciem bilansu trzyletniego ścieków 

dopływających do oczyszczalni i percentylem 85%. Ta wartość wynikała z obliczenia przed 

aktualizacją programu funkcjonalno-użytkowego oczyszczalni ścieków w Moczydłowie. 

Spółka ponownie wykonała bilans zanieczyszczeń dopływających do Moczydłowa w latach 

2016, 2017 i 2018. Prace oczyszczalni przed aktualizacją programu funkcjonalno-

użytkowego zostały przekazane ekspertom i z trzyletniego bilansu napływu ChZT na 

oczyszczalnie został wyciągnięty 85 percentyl i z tego wyszła wartość 1292. W związku 

z tym jest to statystyczna ścieków, które dopływały do obiektu przed punktem 0 

rozpoczęcia modernizacji. Natomiast tak jak powiedział wcześniej pan burmistrz, 

oczyszczalnia ma za zadanie usunąć ładunki ze ścieków, które zrzucają mieszkańcy gminy 

Góra Kalwaria. Oczyszczalnia jest w stanie oczyszczać ścieki przemysłowe w takim 

zakresie, w jakim pozwala na to zmodernizowany obiekt. 

Przewodnicząca Rady Teresa Jędral odnośnie do limitów dla przedsiębiorców zapytała, 

dlaczego nie wzięto pod uwagę potrzeb przedsiębiorców. 

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że do modernizacji oczyszczalni ścieków 

w Moczydłowie wzięto parametry ścieków, które realnie dopływały do tego obiektu, 

w percentylu 85, ponieważ tak się to robi i takie są wytyczne. W związku z tym z tego 

bilansu wyszła wartość 1900 mg HZ/l. kontynuując wyjaśnił, że oczyszczalnia została 

zmodernizowana z określonymi wytycznymi i takie ładunki jakie do oczyszczalni ścieków 

dopływały z odpowiednim marginesem technologicznym oczyszczać będzie, natomiast to 

że margines technologiczny został przez wytyczne przewidziany nie znaczy że 

oczyszczalnia przyjmie ścieki o dowolnych parametrach technicznych bo pewna grupa 

osób nie skalkulowała w swoich modelach biznesowych nakładów na doprowadzenie 

ścieków, które są zgodne z obowiązującymi normami Rozporządzenia Ministra 

Budownictwa w sprawie jakości ścieków przemysłowych odprowadzanych do kanalizacji 

publicznej. 

Radny Tomasz Ura zapytał burmistrza czy w ostatnim czasie odbyło się spotkanie w PKP 

PLK w sprawie kładki pieszo rowerowej przy nowym moście kolejowym.   
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Zastępca Burmistrza Mateusz Baj potwierdził, że takie spotkanie się odbyło przyznając, że 

powinno być ono ujęte w sprawozdaniu z działalności burmistrza. Miało miejsce spotkanie 

przedstawicieli dwóch samorządów Góry Kalwarii i Karczewa w siedzibie PKP PLK. 

Na spotkaniu została przedstawiona dość optymistyczna wersja tzn. na nowo budowanym 

moście kolejowym będzie poszerzony tak zwany chodnik techniczny do szerokości co 

najmniej 2 m, który będzie umożliwiał komunikację zarówno pieszą jak i rowerową. 

Takie założenia zostały przez PKP PLK przyjęte przed ogłoszeniem przetargu a przetarg 

ma być ogłoszony prawdopodobnie do końca obecnego roku. Negocjowano 

porozumienie, jakie wkrótce zostanie podpisane. Ma ono zakładać, że PKP wybuduje most 

z poszerzoną kładką, natomiast po stronie gmin będzie zapewnienie dojazdu do dróg 

publicznych, czyli po stronie naszej gminy do ulicy Lipkowskiej plus w przyszłości opłata za 

energię elektryczną służącą oświetleniu kładki. W związku z pojawieniem się w przestrzeni 

publicznej różnych informacji odnośnie do starego mostu poinformował, że 

przedstawiciele PKP PLK kategorycznie nie widzą możliwości zachowania obecnego mostu 

kolejowego. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Pietrzak zapytał burmistrza, kiedy będzie 

podłączony gaz w lokalach mieszkalnych przy ulicy Strażackiej 1 w Górze Kalwarii. 

Radny Stanisław Fijka odniósł się do odpowiedzi prezesa odnośnie do ścieków 

przemysłowych i prosił, by prezes udzielał prostych i zrozumiałych odpowiedzi. 

Następnie poprosił o odpowiedź, na jaki okres czasu Zakład Gospodarki Komunalnej 

realizując inwestycje na rzecz mieszkańców udziela gwarancji i rękojmi na nowe 

urządzenia, które montuje. Następnie w imieniu mieszkańca zapytał, czy prawdą jest, że 

laboratorium Zakładu Gospodarki Komunalnej straciło akredytację Polskiego Centrum 

Akredytacyjnego na prowadzenie swojej działalności i w tej chwili trwa uzyskanie 

akredytacji i czy w ogóle takie zdarzenie miało miejsce. 

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że trudno się rozmawia o chemicznym 

zapotrzebowaniu na tlen bez używania tego pojęcia. Odpowiadając ponownie 

poinformował, że ścieki lokalnych przedsiębiorców zostały wzięte pod uwagę w bilansie. 

Zakład Gospodarki Komunalnej na zasadach ogólnych oczekuje wydania gwarancji na 

budowę sieci, i takie zapisy w porozumieniach stosuje, na gwarancję na okres 3 lat 

wybudowanych sieci wodociągowych i kanalizacyjnych i to jest powszechna praktyka 

rynkowa, która wynika z przepisów ogólnych. 

Radna Bożena Molak odnosząc się do procedowania punktu 19 porządku obrad wyraziła 

opinię, że tak obszerne pytania i odpowiedzi powinny znaleźć miejsce w odrębnym 

spotkaniu, gdyż są to tematy wymagające dogłębnej analizy. 

Radny Stanisław Fijka zapytał, czy Zakład Gospodarki Komunalnej daje gwarancję 

i rękojmie na swoje usługi i na jaki okres czasu. 

Prezes Roman Bugaj odpowiadając na pytanie dotyczące laboratorium powiedział, że 

laboratorium nie utraciło akredytacji. Zakład Gospodarki Komunalnej zrezygnował 

z utrzymywania akredytowanego laboratorium i takie stanowisko zostało przesłane do 

Polskiego Centrum Akredytacji. Ma to związek z kilkoma czynnikami, po pierwsze 
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z brakiem ekonomicznego uzasadnienia dla utrzymywania jednostki badawczej w tak 

okrojonym zakresie, po drugie wykonywanie analiz w akredytowanych laboratoriach 

zewnętrznych jest znacznie tańsze niż własnym sumptem, po trzecie wiele razy spółka 

spotykała się z oceną, że laboratorium spółki nie jest wiarygodne, bo istnieje 

prawdopodobieństwo wpływania na wyniki badań. To spowodowało, że spółka 

zdecydowała się na utrzymywanie laboratorium technologicznego bez reżimu 

akredytowanego. Badania, które spółka jest zobligowana do wykonywania w reżimie 

akredytowanym będzie zlecała na zewnątrz. Co do gwarancji i rękojmi na świadczone 

usługi przez Zakład Gospodarki Komunalnej prosił radnego o doprecyzowanie o jakie 

usługi chodzi.  

Radny Stanisław Fijka uzupełnił, że chodzi o instalacje sieci wodociągowej i kanalizacyjnej 

wykonywanej na zlecenie mieszkańca. 

Prezes Roman Bugaj odpowiedział, że spółka nie wykonuje takich usług. 

Radny Bartosz Miszewski pytał o: 

-montaż słupków na ul. Popiełuszki, 

-czy byłaby możliwość zapalania latarni 30 minut wcześniej, 

-kiedy zostanie uruchomione lodowisko. 

Zastępca Burmistrza Piotr Chmielewski w sprawie ulicy Popiełuszki odpowiedział, że 

rozmawiał z obecnym zastępcą komendanta straży miejskiej i straż miała się w tej okolicy 

pojawiać częściej. Temat zostanie ponownie podjęty z nowym komendantem straży 

miejskiej. Jeśli chodzi o słupki to należy przeanalizować czy rzeczywiście w tym miejscu je 

postawić. Odnośnie do terminu uruchomienia lodowiska przewiduje, że lodowisko 

zostanie uruchomione w piątek, a najpóźniej w sobotę. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że do końca tygodnia będzie rozmawiał 

w sprawie możliwości wcześniejszego zapalania się lamp. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski udzielił odpowiedzi na pytanie radnego A. Pietrzaka 

w sprawie gazu na ulicy Strażackiej. Wyjaśnił, że projekt został wstrzymany przez 

konserwatora ze względu na wystające rury ze starego budynku znajdującego się w strefie 

zabytkowej. W związku z tym trzeba przeprojektować na nowo instalację wentylacyjną. 

Jego zdaniem jest szansa na wykonanie tego w roku 2025. 

Następnie Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral poprosiła burmistrza o udzielenie 

następujących informacji dotyczących SP ZOZ: 

-na jakim etapie jest wybór Dyrektora, 

-jaka jest obecnie liczba lekarzy, w tym specjalistów, 

-jak wygląda obecnie sytuacja rejestracyjna pacjentów, czy są kolejki do lekarzy, czy 

mieszkańcy czekają od wczesnych godzin nocno-porannych, od której jest otwierana 

przychodnia w Górze Kalwarii oraz od której wydawane są numerki do lekarzy, 

-czy odnotowano w okresie zakazu korzystania z wody w Brzuminie przypadki 

zachorowani wśród mieszkańców, w tym dzieci z objawami wskazującymi na zakażenie 

bakteriami coli. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski, jeśli chodzi o bóle brzucha powiedział, że sprawa była 
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wyjaśniona dość szczegółowo przez prezesa ZGK. W odniesieniu do konkursu 

poinformował, że konkurs się nie rozstrzygnął w związku z tym do końca roku będzie 

podejmował decyzję, po zasięgnięciu opinii komisji, dotyczącą powierzenia obowiązków. 

Jeśli chodzi o liczbę lekarzy (w tym specjalistów) w SP ZOZ w Górze Kalwarii przedstawia 

się ona następująco: 

16 lekarzy POZ, w tym specjalistów: 

- medycyny rodzinnej 4 

- chorób wewnętrznych 3 

- pediatrów 5 

- lekarzy bez specjalizacji/w trakcie specjalizacji/w trakcie wnioskowania o specjalizację 

z medycyny rodzinnej 4. 

Liczba lekarzy POZ w filii w Baniosze 2 w tym 1 lekarz z medycyny rodzinnej i 1 bez 

specjalizacji/w trakcie specjalizacji/w trakcie wnioskowania o specjalizację z medycyny 

rodzinnej.  

Liczba lekarzy POZ w filii w Sobikowie 4 w tym lekarze: 

- medycyny rodzinnej  

- chorób wewnętrznych  

- pediatrów  

- bez specjalizacji/w trakcie specjalizacji/w trakcie wnioskowania o specjalizację 

z medycyny rodzinnej. 

W zakresie ambulatoryjnej opieki specjalistycznej w ramach posiadanego kontraktu: 

- na poradnię ginekologiczno–położniczą 2 lekarzy specjalistów. 

W zakresie stomatologii: 5 lekarzy specjalistów: 

- 3 lekarzy w Górze Kalwarii 

- 1 lekarz w Baniosze 

- 1 lekarz Sobikowie 

W zakresie rehabilitacji: 2 magistrów fizjoterapii, 1 lekarz specjalista rehabilitacji jako lekarz 

wspomagający, do konsultacji. 

W zakresie radiologii/ do opisu badań USG: 

- 2 lekarzy specjalistów radiologów. 

W ramach projektu okulistycznego e-jaskra: 1 lekarz okulista. 

W ramach opieki koordynowanej w POZ: 1 lekarz specjalista kardiolog. 

W trakcie rozpoczynania współpracy w zakresie opieki koordynowanej specjalizacji, o które 

zostały złożone wnioski do NFZ: 

- 1 specjalista endokrynolog 

- 1 specjalista diabetolog 

- 1 specjalista pulmonolog 

- 1 specjalista nefrolog 

Przychodnia otwarta jest od godziny 7:00. W ostatnim okresie miejsca wolne do lekarzy 

utrzymują się przez większość dnia. Do lekarzy można zapisać się bez problemu nawet 

w godzinach okołopołudniowych, w związku z czym nie ma potrzeby czekać przed 
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przychodnią od wczesnych godzin nocno-porannych. W żadnej przychodni liczącej 

powyżej 2000 pacjentów nie będą możliwe zapisy całej populacji, zwłaszcza tak dużej jak 

w Górze Kalwarii (kilkudziesięciotysięcznej) do jednego lekarza. W związku z tym zawsze 

może powodować trudności w dostaniu się fakt, że jakiś lekarz jest przez pacjentów 

szczególnie ceniony, lubiany i spora część chce zapisywać się tylko do niego. 

Natomiast należy odróżnić ten problem od ograniczeń dostępności i braku miejsc jako 

takich. W chwili obecnej nie ma ograniczeń dostępności i przez większość dni swobodnie 

można zapisać się do lekarza drogą telefoniczną, mailową lub osobiście w przychodni, 

nawet w późniejszych godzinach. Oczywiście są sytuacje, gdy ruch pacjentów może być 

wzmożony (po długim weekendzie, po świętach itd.) i w miarę możliwości ten fakt brany 

jest pod uwagę poprzez wzmacnianie grafików lekarzy. Połączeń przychodzących jest 

najwięcej o godz. 7:00 i mogą być trudności z dodzwonieniem się, dlatego warto 

spróbować ponownie, gdy ta pierwsza największa fala telefonów minie. Potrzebujący 

pacjent, a już w szczególności pilny pacjent nigdy nie pozostaje bez pomocy. 

Radny Stanisław Fijka poinformował, że posiada informację od jednego rodzica 

z Brzumina o stwierdzeniu przez lekarza pediatrę u dwójki dzieci objawów świadczących, 

na zakażenie. Rozumie, że pan prezes rozmawiał z dyrektorem SP ZOZ i ten udzielił 

odpowiedzi, że nikt nie zachorował, a jeśli nie ma informacji od dyrektora to prosił, by nie 

mówić, że nikt nie zachorował. Podkreślał, iż chodziło mu o ustalenie czy zadziałały 

wszystkie procedury, 

  

 3) wolne wnioski. 

Nie było zgłoszeń w tym punkcie, 

 

 4) informacje. 

Burmistrza Arkadiusz Strzyżewski zaprosił na wigilię gminną w dniu 19.12.2024 r o godz. 

18. 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj w odpowiedzi na pytania zadane na wspólnym 

posiedzeniu komisji skąd wzięła się nadwyżka za śmieci w wysokości pół mln zł i czy jest  

ona wynikiem przeszacowania czy też wynika z zaległości mieszkańców w opłacie 

odpowiedział, że przeszacowano dochody, gdyż dosyć optymistycznie założono 

prognozę zwiększenia się liczby mieszkańców. Jeśli chodzi o kwestie zaległości to 

zaległości się zmniejszają a nie zwiększają. W styczniu 2023 roku zaległości wynosiły 

ponad 1.600.000 zł, w styczniu 2024 roku 1.500.000 zł, a na grudzień 2024 roku jest 

1.363.138,93 zł. 

Radny Mateusz Kanabus w imieniu swoim i radnych Klubu Nowa Kalwaria złożył życzenia 

mieszkańcom gminy.  

Radny Stanisław Fijka poinformował o rozwiązaniu Klubu Radnych Koalicja Obywatelska 

i powołaniu nowego klubu Obywatelski.gk.  
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Punkt 20. Zamknięcie XI sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Teresa Jędral 

o godz. 21:30 zamknęła XI sesję Rady Miejskiej. 

  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

           Teresa Jędral 

Przygotowała: 

Urszula Kuranowska 


